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KÖZÉLET

„Válassz, válts, variálj!” – ez volt a mottója 
az idei Európai Mobilitási Hétnek, aktív élet-
módra biztatva a közlekedőket Európa-szer-
te. A felhívásra, Szekeres Mónika Gizella ön-
kormányzati képviselő szervezésében, idén 
is sokan ültek kerékpárra 2015. szeptember 
22-én, Martfűn. Az országos kampány része-
ként megvalósuló Autómentes nap Martfűn 
oktatási intézményeket és helyi civilszerve-
zeteket is bevont egész napos programjaiba. 
A Martfűn működő nagyobb cégeket is meg-
szólította a felhívás, arra ösztönözve a mun-
kavállalókat, hogy tegyék le autóikat, és a 
mobilitás különböző formáinak választásával 
közelítsék meg munkahelyeiket.

A fenntartható városi közlekedéssel kap-
csolatos éves kampányt, a Mobilitási Hetet 
az Európai Bizottság Mobilitás és Közlekedé-
si Főigazgatóságának támogatásával szer-
vezték meg az idén is. A cél, hogy arra ösztö-
nözzék az európai helyi hatóságokat, hogy 
vezessék be és támogassák a fenntartható 
közlekedési intézkedéseket, az embereket 
pedig arra szólítják fel, hogy próbálják ki a 
nem gépkocsival történő közlekedés alterna-
tíváit. Az autómentes közlekedésért apró 
ajándékokkal is jutalmazták az itt élőket, szá-
mos, közlekedéssel kapcsolatos program-
mal – köztük előadásokkal,  KRESZ totóval, 
ügyességi feladatokkal,  rendőr-, mentő- és 
tűzoltóautó bemutatóval gazdagítva a napot.

– Idén csatlakozott hozzánk a Közlekedé-
si Felügyelet is, ők szervezték meg nekünk 
az akadálypályát, mely nagyon népszerű volt 
az iskolások körében. Bízom benne, hogy a 
kiosztott szóró ajándékok – amivel a város és 
a rendezvény támogatói készültek –, az au-
tómentes nap üzenetére emlékeztetik majd a 
gyerekeket, felnőtteket egyaránt – mondta el 
Szekeres Mónika Gizella.

Rajz- és fotópályázat is várta a gyereke-
ket, melyek az általános iskola faliújságán 
hirdetik a mobilitási hét mottóját. Délután kö-
zös kerékpározásra invitálta a szervező az itt 
élőket, amivel szintén az autómentes közle-
kedésre hívták fel a figyelmet.

A Martfűn harmadik alkalommal megren-
dezett autómentes nap ismét szokásaink 
megváltoztatását hangsúlyozta, a település 
sajátosságait figyelembe véve a tömegközle-
kedés és leginkább a kerékpározás, gyalog-
lás lehetőségét kínálva. 

– Martfű szerencsés helyzetben van, hi-
szen nagyon sokan közlekednek kerékpárral 
a városon belül és kívül is, azonban van még 
mit tenni, hová fejlődni ebben a tekintetben – 
emelte ki Szekeres Mónika Gizella. – Kerék-
párútjaink, amelyek a városon keresztül hú-
zódnak, és amelyek biztosítják a közlekedést 
Martfűtől Szolnokig, elősegítik, hogy minél 
többen használják a közlekedés ezen formá-
ját, azonban nem lehetünk elégedettek. Arra 
kell törekedni, hogy minél több ilyen útvonal 
szolgálja a mobilitás ezen formájának megte-
remtését, ehhez minden lehetőséget meg 
kell ragadni, és támogatni kell.

A 2002-ben történt bevezetése óta az Eu-
rópai Mobilitási Hét hatása egyre növekszik, 

Autómentes nap Martfűn
Európában és világszerte. 2014-ben 44 or-
szág összesen 2013 városa regisztrált hiva-
talosan a kampányba, Magyarországon kö-
zel 140 település.

Szekeres Mónika Gizella szervező ez-
úton is köszöni támogatóiknak, hogy a 
program megvalósítását elősegítették:

A rendezvény támogatói voltak: Martfű 
Város Önkormányzata, Deszán Kft., Bunge 
Zrt., Heineken Hungária Sörgyárak Zrt., 
Szolnoki Rendőrkapitányság, Martfűi Ren-
dőrőrs, Jász-Nagykun-Szolnoki Megyei Kor-
mányhivatal Közlekedési Felügyelete, Mart-
fűi Polgárőr Egyesület, Tiszaföldvári Önkén-
tes Tűzoltóság, Országos Mentőszolgálat, 
Martfű Média, Zrínyi úti Csemege ABC, Nem-
zeti Fejlesztési Minisztérium

Magyar Mária

Az idősek világnapja, október 1. alkalmá-
ból Martfű Város Önkormányzata minden év-
ben kiemelten köszönti városunk 90 évnél 
idősebb lakóit. 2015 őszén 25, e szép kort 
megért martfűi polgárt látogattak meg ottho-
nukban az önkormányzat képviselői.

Az idősek világnapja alkalmából városunk 
szép korú lakóit dr. Papp Antal polgármester, 
Gonda Istvánné alpolgármester és dr. Des-
potov Svetozar, az Egészségügyi, Foglalkoz-
tatási és Szociális Bizottság vezetője kö-
szöntötte.

Elsőként Lengyel Istvánné Ilonka nénihez 
toppantunk be váratlanul, aki annál nagyobb 
örömmel invitált bennünket otthonába.

Köhler Jánosné Edit nénit is kiváló hangu-
latban találtuk ezen a szép, napos őszi dél-
utánon.  

Ismét meglátogattuk Takács Istvánné Er-
zsike nénit is, aki Martfű második legidősebb 
embere, ez év májusában ünnepelte 100. 
születésnapját.

Mindhárman örömmel fogadták az önkor-
mányzat képviselőinek köszöntését, az aján-
dékcsomagot, a kedvességet és azt a né-
hány jó szót, ami változatosságot visz kivéte-
lesen hosszú életük hétköznapjaiba.

Herbály Jánosné

A 90 év felettieket
köszöntötték

Terménytároló izzott Martfűn a 
növényolajgyárban

Egy kazánház tetején lévő siló tartalma 
kezdett izzani 2015. október 6-án, kedden 
délelőtt a martfűi növényolajgyárban. A húsz 
méter magas építmény belsejében naprafor-
gómag héját tárolták, a fal melletti részek 
izzottak, amit a tiszaföldvári önkormányzati 
és a létesítményi tűzoltók vízzel kezdtek 
hűteni a siló tetejéről, az időközben meg-
érkező szolnoki hivatásos tűzoltók pedig a 
siló aljánál kezdték meg a hűtést.

A hat köbméter terményt a csigasor meg-
bontásával a helyi szakemberek leürítették, a 
megmenthető maghéjat bezsákolták.

A tüzet délelőtt háromnegyed tízkor 
jelezték. A munkálatok délután fél hatkor ér-
tek véget. Jelentős kár nem keletkezett, sen-
ki nem sérült meg – tájékoztatott a J-N-Sz  
Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság.
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2015. október 1-jétől Veres Gábort nevez-
te ki a képviselő-testület a Martfűi Városfej-
lesztési, Ingatlankezelői és Hulladékgazdál-
kodási Szolgáltató Önkormányzati Nonprofit 
Kft. ügyvezetőjévé. A kft. vezetői tisztségé-
nek ellátására kiírt pályázat elbírálásáról a 
2015. szeptember 30-i ülésén döntött a kép-
viselő-testület.

Veres Gábor főfoglalkozású munkaválla-
lóként, három hónap próbaidő kikötésével, 
határozatlan idejű munkaviszonyban láthatja 
el feladatát. Munkaszerződésében azonban 
rögzítik, hogy a Martfűi Városfejlesztési Non-
profit Kft. nem köthet a kft. tulajdonában lévő 
gépjárművek folyamatos karbantartására vo-
natkozó szerződést olyan gazdasági társa-
sággal, melyben az ő személye tulajdoni ré-
szesedéssel rendelkezik.

A képviselő-testület július elején írt ki pá-
lyázatot az önkormányzati kft. ügyvezetői 
tisztségének ellátására. A pályázat benyújtá-
si határideje 2015. augusztus 31. volt. A meg-
adott határidőig két pályázat érkezett, egyet 
azonban, egy másik megpályázott pozíció el-
fogadása miatt, benyújtója visszavont.

– A Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejleszté-
si Bizottság ülésén komoly dilemmát okozott, 
hogy az önkormányzati kft. üzleti kapcsolat-
ban áll a pályázó vállalkozásával, amit végül 
a határozattervezet kiegészítésével sikerült 
kiküszöbölni. A bizottság feltételként belefo-
galmazta a határozati javaslatba, hogy a kft. 
és az új vezető magánvállalkozása között 

Új vezető az átalakuló önkormányzati kft. élén

munkakapcsolat nem lehet – tájékoztatott a 
képviselő-testületi ülésen dr. Urbán-Szabó 
Béla, a bizottság vezetője. 

A pénzügyi bizottság az előterjesztés mó-
dosítására vonatkozó javaslatát a napirendi 
pont előterjesztője, dr. Papp Antal polgár-
mester is elfogadta. 

Veres Gábor az elmúlt három hónapban 
megbízott ügyvezetőként irányította a kft. te-
vékenységét. A tapasztalataira vonatkozó 
kérdésre válaszolva elmondta, hogy nehéz 
feladatot vállalt, de szereti a kihívásokat. A 
veszteségek csökkentése érdekében már 
eddig is számos, a kft. által kötött szerződést 
újratárgyalt, és a különböző szolgáltatások 
terén átlagosan 20-30%-os kedvezményt si-
került elérnie.

– Gábor is úgy gondolja, hogy a cége nem 
állhat közvetlen üzleti kapcsolatban az ön-
kormányzati kft-vel. Ez azonban többletkölt-
séggel jár – emlékeztetett dr. Papp Antal. – 
Ha a napi 8-10 órában dolgozó hulladékszál-

lító autót egy kisjavítás miatt is a megyeszék-
helyre kell vinni, az minimum fél napot venne 
igénybe. Valami kompromisszumos megol-
dást lehet, hogy ki kell találni – hangsúlyozta 
a polgármester.

– Valóban racionálisan kell megközelíteni 
a helyzetet, de ezt a kötelezettséget minden-
képpen bele kellett venni a megbízási szer-
ződésbe – erősítette meg Vass Éva. A pénz-
ügyi bizottság tagja sem zárta ki azonban, 
hogy a későbbiekben, szabályozott keretek 
között, valamiféle felmentést lehet adni ez 
alól a megszorítás alól.

A képviselő-testület hét igen és egy tar-
tózkodás mellett fogadta el Veres Gábor az 
önkormányzati kft. ügyvezetőjévé történő ki-
nevezését.

Az önkormányzat június végi döntése 
alapján gazdaságossági, hatékonysági szá-
mításokat kell végezni a településüzemelte-
tés (TESZ csoport) a Városfejlesztési Non-
profit Kft-be történő integrálása érdeké-
ben, kidolgozva a működés személyi, tárgyi 
és pénzügyi feltételrendszerét.

Ezen a szeptember végi testületi ülésen, 
a kft. új vezetőjének kinevezésével párhuza-
mosan, arról is döntött a képviselő-testület, 
hogy mivel a szervezeti átalakítást az októ-
ber 1-jétől kinevezett ügyvezetőnek is ismer-
nie kell, ezért a kft. további működésével 
kapcsolatos ez irányú döntésekre október 
végéig kerül sor.

Herbály Jánosné

Történetünk a martfűi cipőgyárban ját-
szódik, és szereplője egy negyven évet be-
csületesen ledolgozó munkásember. Tor 
Péter 17 évesen, 1954 áprilisában kezdett 
dolgozni a Tisza Cipőgyárban, a Gumigyár 
csizma körén. A gyár büntetőrészlegének 
nevezett műhelyben hajtós, erőltetett mun-
kavégzés folyt, kétszer állt meg a kör nyolc 
óra alatt. Két műszakban, beugró munka-
körben dolgozott, ami pontosságot, nagy 
figyelmet igényelt. Elismerték a munkáját, 
kiváló dolgozó kitüntetést is kapott. Szocia-
lista brigádvezetőként és - már az első évtől a 
nyugdíjba vonulásáig - szakszervezeti bizal-
miként, a közösségért dolgozott. 

1990-ben kormánykitüntetésre is felter-
jesztették, amit azonban soha nem kapott 
meg, és - ahogyan fogalmazott - válaszra 
sem méltatták, hogy mi lett a kitüntetés 
sorsa.

Amikor a gumigyárban már csoportveze-
tőként dolgozott, a helyére egy, az akkor a 
gyárba érkező, gyakorlatlan embert ne-
veztek ki. Ezt megtudva, Péter bácsi beadta 

a felmondását. Felhívatták a termelési 
főosztályra, ahol négy helyet is felajánlottak 
számára. Végül a szállítási osztályon vállalt 
munkát, a vagonrakó csoportban, ahol 
később szintén csoportvezető és szakszer-
vezeti vezető megbízást kapott. 

Az a személy, akit a felterjesztést követő, 
a munkatársai körében is nyilvánosságra 
hozott, várható kormánykitüntetés elmara-
dásáért felelősnek tart, alapszervezeti párt-
titkárként sok bosszúságot okozott a szá-
mára. Figyelmeztették is, hogy vigyázzon 
ezzel az emberrel. Vitába is keveredett vele, 
mert az megszólta a munkatársait, amikor a 
sok pakolás közben néhány percre megáll-
tak dohányozni. Pedig 14-16 órákat dolgoz-
tak, a kocsikat és a vagonokat ki kellett 
pakolni.

Péter bácsinak a munkába állásnál még 
öt osztálya volt, munka mellett végezte el a 
további három osztályt, tette le a cipőipari 
szakmunkásvizsgát. Megszerezte a jogosít-
ványt majd targoncavezetői vizsgát tett, és 
tolatásvezetői végzettséget is szerzett, ame-
lyet évente frissíteni kellett.

Öcsödi párt választott magának. Három 
gyermekük született, akiket a Martfűn, közö-
sen felépített otthonukban neveltek. Mind-
kettőjük élete a cipőgyárhoz kötődik. Marika 
néni tűzödében dolgozott, egészen a nyug-
díjazásáig.

Péter bácsi a munkaköréből adódóan 
minden kollégájával jó viszonyt alakított ki. 

Személyiségéről sokat elárul, hogy amikor 
egy háromgyermekes munkatársát el akar-
ták küldeni, ezt megakadályozandó, inkább 
kérte a nyugdíjazását.

Úgy gondolja, hogy az alapszervezeti 
titkárnak semmilyen jogköre nem volt arra, 
hogy őt és a rá bízott munkatársakat el-
lenőrizhesse. Provokatívan lépett fel, vél-
hetően azzal az indokkal, hogy meg tudja 
vétózni a várható kitüntetését.

Péter bácsi később megtudta, hogy az 
állami kitüntetést egy olyan ember kapta, aki 
semmilyen előző elismeréssel nem rendel-
kezett, de szabadidejében rendszeresen 
dolgozott a politikai vezetőnek. „Részrehajló 
módon, nem szakmai érdemeket figyelembe 
véve döntött, hatáskörét túllépve, a komá-
lását előtérbe helyezve” - fogalmaz Péter 
bácsi a hozzánk eljuttatott írásában, kérve, 
hogy „a törvénytelen és jogsértő intézke-
déseket utólag számára revidiálják”.

Nem haragszik senkire - mondja, de úgy 
érzi mai napig is, hogy ezt a kitüntetést neki 
kellett volna megkapnia…

Történet egy emberről, akit mezőtúri 
földműves gyökereiből eredő szorgalma, 
tartása kiemel a többiek közül, akit, megér-
demelten, állami kitüntetésre is felterjesz-
tettek, és aki, vélhetően egy elvtelen döntés 
miatt, végül nem kapta meg a várt elismerést. 

Azzal, hogy hangot adunk ennek a tör-
ténetnek, talán elégtételt adhatunk egy, az 
igazát a mai napig kereső, becsületes cipő-
gyári munkásembernek.

Herbály Jánosné

Miért nem ő kapta az állami kitüntetést?
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Az adósságkonszolidációban nem része-
sült települési önkormányzatok fejlesztései-
nek támogatására kiírt 2015-ös pályázat be-
adásáról döntött a képviselő-testület a 2015. 
augusztus 27-i, rendkívüli ülésén. A megpá-
lyázott beruházások között szerepel útburko-
lat-szélesítés és -felújítás, belterületi kerék-
párút és járda felújítás valamint napelem- és 
klímatelepítés is, összesen 181 millió forint 
értékben.

A helyi önkormányzatokért felelős minisz-
ter az államháztartásért felelős miniszterrel 
közösen pályázatot hirdetett Magyarország 
2015. évi központi költségvetési törvénye 
alapján, az önkormányzati adósságátválla-
lásban részt nem vett vagy törlesztési célú tá-
mogatásban nem részesült települési önkor-
mányzatok fejlesztéseinek támogatására.

Az önkormányzatok többek között utak, 
hidak és járdák karbantartására, építésére, a 
vízrendezési és csapadékvíz-elvezetési 
rendszerek megépítésére, felújítására, a te-
lepülésrendezési tervek módosítására, ener-
getikai korszerűsítésre, valamint az intéz-
ményhálózat bővítésére és korszerűsítésére 
pályázhattak.

A kormány az elmúlt években kétezer ön-
kormányzat 1370 milliárd forint adósságát, 
működési és fejlesztési hiteltörlesztését vál-
lalta át. A kormány újabb döntése alapján, az 
adósság híján adósságkonszolidációban 
részt nem vett, 1176 jól gazdálkodó település 
négy év alatt, két részletben, lakosságará-
nyosan összesen 50 milliárd forint támoga-
táshoz jut. Az elmúlt évben több mint ezer, 
kétezres lélekszám alatti település kapott tá-
mogatást, a rájuk eső összeg felét. Ebben az 
évben elsősorban a kétezer lelkesnél na-
gyobb települések pályázhatnak fejlesztési 
támogatásra.

Tartozása nem lévén, Martfű Város Ön-
kormányzatának nem volt a központi költ-
ségvetés által átvállalható adóssága, így pá-
lyázhat az erre a célra előirányzott, 9,7 mil-
liárdos, vissza nem térítendő költségvetési  
keretre.

Martfű önkormányzata esetében a lakos-
ságszám alapján pályázóként igényelhető 
maximális támogatási összeg 181 millió fo-
rint. A támogatás mértéke 100%-os. A pályá-
zat benyújtásának határideje 2015. szeptem-
ber 1. volt. A beérkezett pályázatokról a helyi 
önkormányzatokért felelős miniszter dönt, a 
Belügyminisztérium és a Nemzetgazdasági 
Minisztérium két-két képviselőjéből álló tár-
caközi bizottság javaslata alapján. A döntés a 
pályázatban meghirdetett határideje: 2015. 
október 15. 

A Martfű Város Önkormányzata által be-
nyújtott pályázat elemei részletesen a követ-
kezők:

- Martfű belterületén járda és kerékpárút 
felújítása térkő burkolattal – a Kérész út és a 
Május 1. út közötti 1200 méter hosszú sza-
kasz, kettő plusz egy méter szélességben. 
Járda felújítása a Szolnoki út mellett – az If-
júság út és a Május 1. úti közötti szakasz, 320 
méter hosszúságban 2,7 méter szélesség-
ben.

Fejlesztési szempontból pozitív évek elé nézhet Martfű

szabályozása is. A Művelődési, Oktatási, 
Sport, Civil- és Egyházi Kapcsolatok Bizott-
sága vezetője sajnálattal vette tudomásul a 
Művelődési Központ felújítására vonatkozó 
pályázati módosítást is.

– Az időközben érkezett információk alap-
ján, a Terület- és Településfejlesztési Opera-
tív Program (TOP) keretében, ebben az 
évben további pályázatokat is beadhat az 
önkormányzat, ipari parkra, óvoda felújítás-
ra, az AC raktár hőszigetelésére és a Műve-
lődési Központ felújítására. Energetikai beru-
házásokra várhatóak újabb pályázati lehető-
ségek, de útfelújításra nem – tájékoztatott dr. 
Papp Antal. Azt is megtudtuk, hogy a Geszte-
nye sor felújítása 100 millió forintba kerülne, 
és a felújításra csak a vízvezetékrendszer 
cseréjét valamint az esővíz elvezető és a 
kommunális csatornarendszer szétválasztá-
sát követően lesz lehetőség. A víz- és csator-
narendszer felújításáról már folynak az 
egyeztetések a szolgáltatóval.

– Többször napirenden volt már, hogy az 
adósságkonszolidációban részt nem vett te-
lepülések támogatást kapnak. Jó lenne már 
pénzt is látni! – emlékeztetett a képviselő-
testületi ülésen dr. Urbán-Szabó Béla, a 
Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési Bi-
zottság vezetője.

– Az önkormányzat erőfeszítései ellené-
re, a Művelődési Központ az egyetlen olyan 
önkormányzati épület Martfűn, amely kívülről 
még nem újult meg – emlékeztetett Asztalos 
Árpádné, hozzátéve, hogy az energetikai fel-
újítás nélkül továbbra is jelentős terhet ró az 
épület fenntartása a város költségvetésére. A 

24600 m  alapterületű kulturális intézmény ve-
zetője bízik benne, hogy a TOP-os pályáza-
tok keretében végre sor kerülhet a Művelő-
dési Központ homlokzat- és tetőszigetelésé-
re és az ötvenéves ablakok cseréjére. 

A Rákóczi út felújítására vonatkozóan 
van-e információ? – érdeklődött Tarjányiné 
Tasnádi Edit.

– A megyei fejlesztési tervben az elsők kö-
zött szerepel a valóban rendkívül rossz álla-
potban lévő Rákóczi út felújítása. A megyei 
közútkezelő kezelésében lévő út felújítása 
2016-ban várható – hallhattuk dr. Papp Antal 
válaszában. Az, hogy az aszfaltréteg újul 

Járda és kerékpárút felújítása a Mandu-
la út és a Móra Ferenc út közötti szakaszon, 
150 méter hosszúságban 3 méter szélesség-
ben, 770 méter hosszúságban pedig 2 méter 
szélességben.

A tervezett járda- és kerékpárút felújítás 
25,5 millió forint értékű. 

- A Május 1. út és a Mandula út burkolat 
felújítása és szélesítése valamint a Kérész 
utca burkolat felújítása. A Május 1. út burko-
latépítése 28,5 millió, a Kérész utca 34,5 mil-
lió, a Mandula út pedig 30 millió forintba ke-
rülne a tervek szerint.

- A Polgármesteri Hivatalnál napcella te-
lepítése (19,89 kWp teljesítménnyel), 19 mil-
lió forint értékben.

- A Munkácsy úti Óvodára és a Május 1. úti 
Óvodára napcella felhelyezése (11,2 illetve 
5,1 kWp), összesen 6 millió forint értékben.

- A Városi Művelődési Központnál nap-
elem telepítése az épület lapos tetejére 
(24,23 kWp) két, 12 egész névleges teljesít-
ményű inverterrel, hővisszanyerős szellő-
zővel, négy külön klíma inverteres klímá-
val, 37,5 millió forint összegben. 

Az eredeti előterjesztésben, kulturális te-
vékenységet szolgáló épület felújításaként, 
fejlesztéseként és energetikai korszerűsíté-
seként, szerepelt a Művelődési Központ nyí-
lászáróinak cseréje, homlokzati, lábazati és 
tető hőszigetelése is.

Az időközbeni megyei egyeztetést köve-
tően, dr. Papp Antal polgármester az előter-
jesztés módosítására tett javaslatot. Mivel a 
Művelődési Központ energetikai felújítására 
más pályázati lehetőség is várható, az adós-
ságkonszolidációval nem érintett települések 
beruházásait támogató pályázat benyújtásá-
ra vonatkozó előterjesztésből kikerült a mű-
velődési intézmény homlokzati, lábazati és 
tető hőszigetelése valamint nyílászáró cse-
réje. Helyette a volt Nógrádi, most Mandula 
út és a Kérész utca felújítására és újabb nap-
elemes fejlesztésekre pályázik az önkor-
mányzat.

– A Gesztenye sor felújítása nem fért vol-
na bele valamilyen módon ebbe a keretbe? – 
érdeklődött Rágyanszky István a testületi 
ülésen, hozzátéve, hogy sürgető lenne en-
nek az útnak a felújítása és a közlekedés 
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meg, vagy szerkezeti megerősítésre is sor 
kerül, még kérdés, de a felújítást követően, 
remélhetőleg legalább 15-20 évig nem kell 
majd hozzányúlni ehhez az úthoz.

A Rákóczi út felújítására vonatkozó infor-
mációt a képviselő-testületi ülésen szemé-
lyesen is részt vevő Berec Zsolt, a megyei 
közgyűlés alelnöke is megerősítette, hozzá-
téve, hogy a Területi Operatív Program kiírá-
sának csúszása miatt húzódik ennek az út-
nak a várható felújítása a jövő évre. Berec 
Zsolt a Művelődési Központ energetikai fel-
újításával kapcsolatban is bizakodó, a pályá-
zati felhívástervezetek alapján meg fog felel-
ni a pályázati kritériumrendszernek. – Bízom 
benne, hogy fejlesztési szempontból Martfű 
igazán pozitív évek elé néz – hangsúlyozta a 
képviselő-testületi ülésen a megyei közgyű-
lés alelnöke.

Herbály Jánosné

Az önkormányzat pénzügyi helyzetéről, a 
2015. évi költségvetés I. félévi teljesítéséről 
is tájékozódott a képviselő-testület a szep-
tember 30-i ülésén.

Ez év februárjában a költségvetés bevé-
teli és kiadási főösszegét 1.027.264 ezer Ft-
ban határozta meg a képviselő-testület. Az 
első félév során egyéb állami feladatok, az 
előző évi pénzmaradvány és saját hatáskörű 
módosítások lebontásával, az éves előirány-
zat 1.301.623 ezer Ft-ra emelkedett. A költ-
ségvetés első félévi teljesítése 858.319 ezer 
Ft bevétellel és 538.401 ezer Ft kiadással zá-
rult.

Az éves költségvetés első féléves bevéte-
leinek időarányos teljesítése, az előző évi 
pénzmaradvánnyal, 65,94%. A kiadások tel-
jesítése félévkor 41,36% volt. A működési ki-
adások 40,40%-ban, a felhalmozási kiadá-
sok (fejlesztések, beruházások) 43,94%-ban 
valósultak meg.

Az önkormányzat a 2015. évi költségveté-
sének megfelelően biztosította az intézmé-
nyek gazdálkodását.

Időarányosan megfelelő a személyi kia-
dások, az önkormányzat legnagyobb kiadá-
sának I. félévi szintje is (51,16%). A dologi ki-
adások a tervezett szint alatt realizálódtak 
(48,38%). 

Az ellátottak pénzbeli juttatása jelentősen 
átalakult. Saját forrásból finanszírozza az ön-
kormányzat ezt a feladatot, illetve az első két 
hónapban és év végéig még van kifutó segé-
lyezési forma az előző időszakról.

Fegyelmezett pénzügyi gazdálkodás,
eredményekkel

A lakosság az első hónapok után „elfo-
gadta” az új támogatási, segélyezési helyze-
tet, és szinte csak a ténylegesen rászorultak 
jelentkeznek támogatásért. Az ellátottak 
pénzbeli juttatásaira a tervezett összeg 
43,12%-át fordította az önkormányzat június 
végéig.

Az első félévi pénzügyi folyamatokat idő-
arányosan vizsgáló előterjesztés szerint az 
önkormányzat fegyelmezett gazdálkodást 
valósított meg, a pénzügyi terv bevételi és ki-
adási oldala is megfelelő szinten teljesült.

– A szigorú gazdálkodás folyamatában ér-
zékelhető az utóbbi tíz évben, aminek az 
eredményei már láthatóak. Tartalékkal is bí-
runk, ebből a szempontból biztonságosnak 
és stabilnak tekinthető az önkormányzat gaz-
dálkodása – összegezte a pénzügyi, ügyren-
di és városfejlesztési bizottság állásfoglalá-
sát dr. Urbán-Szabó Béla, a bizottság veze-
tője.

– Az önkormányzat gazdálkodása jónak 
mondható. Reméljük, hogy ezt folytathatjuk a 
továbbiakban is – erősítette meg dr. Papp 
Antal polgármester.

– A jelenlegi gazdasági helyzetben, a fo-
lyamatos változás közepette, ha már a terv-
szerinti gazdálkodást tartani tudjuk, az is óri-
ási eredménynek tekinthető – fogalmazott 
Vass Éva képviselő. – A beruházási és felhal-
mozási tervek is nagy százalékban teljesül-
tek. Az első félévi, 53 millió forint többletbevé-
tel pedig önmagában is jelentős, a fegyelme-
zett gazdálkodás eredménye.

Herbály Jánosné

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS

2015-ben is csatlakozik az önkormányzat 
a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkor-
mányzati Ösztöndíjrendszerhez.

Martfű Város Önkormányzata az Emberi 
Erőforrások Minisztériumával együttműköd-
ve kiírta 2016. évi fordulójára a Bursa Hunga-
rica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj-
pályázatot, felsőoktatási hallgatók számára a 
2015/2016. tanév második és a 2016/2017. 
tanév első félévére vonatkozóan, valamint a 
felsőoktatási tanulmányokat kezdeni kívánó 
fiatalok számára.

A pályázat rögzítésének és az önkor-
mányzatokhoz történő benyújtásának ha-
tárideje: 2015. november 9.

A pályázatbeadáshoz a Bursa Hungarica 
Elektronikus Pályázatkezelési és Együttmű-
ködési Rendszerében egyszeri pályázói re-
gisztráció szükséges, melynek elérése:

www.eper.hu/eperbursa/paly/palybelep.a
spx

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkor-
mányzati Ösztöndíjrendszer célja az esélyte-
remtés érdekében a hátrányos helyzetű, 
szociálisan rászoruló fiatalok felsőoktatás-
ban való részvételének támogatása. Az ösz-
töndíj pénzügyi fedezeteként a települési ön-
kormányzatok és a megyei önkormányzatok 
által nyújtott támogatás, valamint a felsőokta-
tási intézményi támogatás szolgál.

A pályázattal kapcsolatos részleteket 
megtalálják Martfű Város Önkormányza-
tának honlapján (www.martfu.hu).

Kérdéseikkel a Polgármesteri Hivatal 
Művelődési és Szociális Irodájához for-
dulhatnak, személyesen az I. emelet 122-
123. sz. iroda Kesjár Attiláné vagy Perecz 
Ágnes ügyintézőkhöz, telefonon: 56/450-
222, 134 vagy 135 mellék.

Bursa Hungarica
Felsőoktatási
Önkormányzati
Ösztöndíj

70 éve alakult a Tiszaföldvári COOP Zrt. 
és 35. alkalommal rendezték meg az Őszi 
COOP Napok programsorozatot Tiszaföld-
váron 2015. szeptember 18-án. Az ebből az 
alkalomból tartott sajtótájékoztató résztvevői 
a Co-op Star Zrt. és a Tiszaföldvári Coop Zrt. 
integrációs keretek közötti együttműködésé-
ről is hallhattak.

A rendezvényre az országos és regionális 
COOP vezetők, polgármesterek és a cég fő 
szállító partnerei is meghívást kaptak.

Tiszaföldváron 70 évvel ezelőtt, 1945 no-
vemberében 104 taggal, földműves szövet-
kezetként alakult meg a társaság elődje. A si-
keres működés alapján a kereskedelmi háló-
zat bővült, a forgalom dinamikusan nőtt, a va-
gyon gyarapodott. Időközben a Földműves 
Szövetkezetek – köztük a Tiszaföldvári is – 
átalakultak Általános Fogyasztási Szövetke-
zetté.

A Tiszaföldvári ÁFÉSZ a gazdasági, tár-
sadalmi, politikai változásokhoz, köztük az 
1989-90. évi gyökeres átalakulásokhoz is si-
keresen alkalmazkodott. Az országos háló-
zatban kisker COOP üzletlánc alakult, be-
szerzési társaságok jöttek létre, jelentős in-
formatikai és hálózatfejlesztés történt.

Az ÁFÉSZ-ek közötti dinamikus együtt-
működés is elősegítette a talpon maradást, a 
fejlődést. 2006 tavaszán a Tiszaföldvári 
ÁFÉSZ átalakult gazdasági társasággá, és 

Ünnepelt a Tiszaföldvári COOP Zrt.
Tiszaföldvári COOP Zrt. néven folytatta mun-
káját.

A gazdasági és testületi vezetés a gazda-
sági-pénzügyi stabilitás, valamint a jövőbeni 
fejlődés érdekében, 2015 elején a CO-OP 
Star Zrt. üzletcsoportjával történő integráció 
mellett döntött. Ezt követően több szuper 
COOP áruházat korszerűsítettek, átalakult a 
beszerzési piac, bővült az áruválaszték és a 
COOP akciók is szaporodtak.

A Tiszaföldvári COOP Zrt. üzletpolitikájá-
nak változatlanul fő elemei a színvonalas el-
látás és az elégedett vevő, valamint a nyere-
séges gazdálkodás, amely a nagyobb ütemű 
fejlődést biztosítja.

A COOP rendezvényeket, partykat a la-
kosság mindig kedvezően fogadja. Ezek kö-
zött is kiemelkedett az immár 35. alkalommal 
megrendezett Őszi ÁFÉSZ-COOP Napok, 
amelynek hagyományosan Tiszaföldvár a 
házigazdája. A COOP Napok keretében több 
pavilonban árubemutatót, engedményes vá-
sárt szerveztek, egészségügyi szolgáltatást 
valamint kulturális műsorokat, játékos vetél-
kedőket és más szórakozási lehetőséget biz-
tosítottak. A COOP boltokban is kereskedel-
mi akciókra kerül sor.

A társaság célja ezzel is a COOP üzleti 
csoport vonzásának erősítése, a vásárlók 
közérzetének javítása, és egy kellemes csa-
ládi nap biztosítása volt.    Herbály Jánosné



6

GAZDASÁG

Nyomdaipari könyvkötőgépei elismerése-
ként a RIGO Szerszám- és Formakészítő Kft. 
is átvehette 2015. szeptember 3-án a Parla-
mentben a Magyar Termék Nagydíj Tanúsító 
Védjegy használatára feljogosító kitüntetést, 
amely a minőség emblémájaként segíti a fo-
gyasztókat az eligazodásban. A független 
szakértői testület olyan 54 hazai vállalkozást 
ismert el, amelyek innovációra épülő, kiváló 
minőségű termékeikkel hozzájárulnak a ma-
gyar gazdaság növekedéséhez és export tö-
rekvéseihez. 

A Magyar Termék Nagydíj Pályázat Kiírói 
Tanácsa döntésekor figyelembe vette az 
energiatakarékos, környezetbarát megoldá-
sok alkalmazását, a termékek biztonságos-
ságát, újszerűségét, piacképességét, export-
erejét és a fogyasztóknak kínált plusz elő-
nyöket is.

A könyvkötőgépek gyártása mellett szer-
számgyártással, lemezmegmunkálással, 
alumíniumöntéssel és tervezéssel foglalkozó 
RIGO Kft. 1990-ben alakult, 100%-ban ma-
gyar, családi tulajdonú cég.

A kft. a Magyar Termék Nagydíj pályáza-
ton elért sikeréről Rigó Zoltánt, a RIGO Szer-
szám- és Formakészítő Kft. ügyvezetőjét 
kérdeztem.

– Mi indította önöket arra, hogy a könyv-
kötőgép termékcsaláddal pályázzanak erre a 
díjra?

–Huszonöt éve készítünk könyvkötőgé-
peket, egyedüli hazai gyártóként. A termék-
család innovációjáért több elismerést kap-
tunk. Hét éve a Magyar Termék Nagydíj pá-
lyázaton is elismerő oklevéllel jutalmazták 
fejlesztéseinket. Most úgy gondoltuk, olyan 
szintre és színvonalra jutottunk el a gépeink-
kel, hogy újra megpályázzuk ezt a díjat.

– A cég működésében mennyire fontos az 
innováció, a termékfejlesztés? Milyen ered-
ményeket ért el ez a termékcsalád itthon és a 
nemzetközi színtéren?

– A könyvkötőgépek innovációja 15 éve 
folyamatos. Négyévenként megjelenünk 
egy-egy új termékkel, és jelenleg is a fejlesz-
tés gondolatával foglalkozunk. Gépeink ele-
get tesznek a termékbiztonsági követelmé-
nyeknek, rendelkeznek CE-jelöléssel (euró-
pai megfelelőség) és az ezt igazoló tanúsít-
ványokkal. A tengerentúli, amerikai piacot 
megcélozva, az ottani, eltérő előírásoknak is 
igyekszünk megfelelni.

A könyvkötőgép családdal nemzetközi vi-
szonylatban is előkelő helyen állunk, termé-
keinket 74 országban értékesítjük. Jelentős 
az exportunk, és az utóbbi időben erősödött 
a belföldi piaci kereslet is. Az európai orszá-
gok közül kiemelkedő az angol, francia, spa-
nyol és német export, és Romániába is sok 
gépet szállítunk.

Az innovációs tevékenységre kiemelt 
hangsúlyt fektet a cég, állandó a fejlesztés. 
2000-re sikerült kialakítani az új, Hot-Melt ra-
gasztóval működő könyvkötőgép családot. 
Ettől az időszaktól jelent meg a kft saját fej-
lesztésű könyvkötőgépekkel a nyomdaipari 
piacon.

Magyar Termék Nagydíjat ért a RIGO Kft. könyvkötőgép családja

A professzionális könyvkötő gépek kor-
szerű elszívó rendszere és a zárt ragasztási 
technológia a legmagasabb környezetvédel-
mi és egészségügyi előírásoknak is megfe-
lel.

A gépek vezérlése PLC alapú, vezérlési 
szintjük a teljes automatizáltságig választha-
tó. A PLC vezérlés kialakításával és korszerű 
elektronikai anyagok felhasználásával meg-
valósítottuk a távoli vezérléssel történő gép-
szervizelést.

– Hogyan alakult ki ez a specializálódás? 
A cég termékeinek mekkora részét adják a 
könyvkötőgépek?

– Az alapítástól többször történt hangsúly-
módosítás a tevékenységünkben, amit első-
sorban a piac diktált. Alapvetően szerszám-
gyártással indult a cég, és ez meg is maradt. 
Az időközben kialakult könyvkötőgép gyártás 
jelenleg a cég tevékenységének 60%-át fedi 
le, a többi az alkatrészgyártás és szerszám-
gyártás.

– A Magyar Termék Nagydíj és az eddigi 
eredmények bíztatóak a cég jövőjére nézve 
is.

– Kisvállalkozásként, évek óta stabilan 50 
fő a cég állományi létszáma. Emellett jelen-
tős a kooperációs tevékenységünk, több al-
vállalkozóval dolgozunk.

A magasan képzett szakemberekből álló 
vezetőség és az őket segítő műszaki szak-
ember csoport biztosítja a termelés előkészí-
tését és irányítását. Péter fiam a kereskedel-
mi tevékenységet irányítja, ő a kft motorja.

A termelési érték 2014-ben meghaladta a 
600 millió Ft-ot, ami az előző évi árbevétel 
180%-a. Az export aránya 71%.

Az árbevétel növekedését a – könyvkötő-
gép gyártásban – folyamatos, piacorientált 
K+F innováció és az ehhez kapcsolódó tech-
nológiai fejlesztés valamint széleskörű mar-
ketingmunka, hatékony vevőgondozás és 
nem utolsósorban a termékek magas minő-
sége eredményezte.

– Milyen gazdasági környezetben érték el 
ezt az eredményt? 

– Minden gazdasági környezet megfelelő, 
a vállalkozásnak kell azért tenni, hogy az 
adott gazdasági környezetbe beilleszkedjen 
és ennek megfeleljen. A cég székhelye Bu-
dapesten van, egy-egy martfűi és tiszaföld-

vári telephellyel. Jó a kapcsolatunk az önkor-
mányzatokkal. Az adófizetési kötelezettsé-
günknek mindenkor eleget teszünk.

– Mi segítené egy ilyen típusú vállalkozás 
működését akár a Tisza Ipartelepen, akár vá-
rosi szinten?

– A Tisza Ipartelep zártkörű működési 
rendszert alakított ki, ahol az infrastruktúra 
fejlesztésében, korszerűsítésében nem ér-
dekeltek a cégek. Mi ebből a szempontból ki-
lógunk a sorból, önálló gáz- és energiaellá-
tást valósítottunk meg.

Az elmúlt 30 év alatt jelentősen változott 
az ipartelep szerepe és működése. Amikor 
'98-ban, a Tisza Cipőgyár privatizációja so-
rán, elsőként megvásároltam a telephelyün-
ket, még zárt volt az ipartelep portája. Idővel 
a kapuk, kerítések jelentősége csökkent, de 
maga az ipartelep fennmaradt. A belső fe-
szültségek abból erednek, hogy nem sikerült 
a kezdet kezdetén az Ipari Park minősítést 
megszerezni, és a minősítéssel megnyíló fej-
lesztési, fejlődési lehetőségeket nem tudtuk 
kihasználni.

A termelés növeléséhez további munka-
területre is szükségünk van. A jelenlegi gyár-
tócsarnokaink kihasználtsága lassan véges, 

2további 2600 m -rel szeretnénk növelni. Az 
önkormányzat, a településrendezési terv 
módosítása során figyelembe veszi ezt az el-
képzelésünket, és várhatóan nem lesz aka-
dálya a beépítési százalék emelésének sem.

Ahhoz, hogy igazán tovább tudjunk fejlőd-
ni, technológia, megfelelő alapterület, lét-
szám és természetesen a legfontosabb, 
megrendelés, a termelés felfutása szüksé-
ges.

– A cég technológiai fejlesztéseit sikeres 
pályázatok is segítették.

– Munkába állítottunk egy CNC gépet, 
egy másik pályázat keretében pedig egy 
nagy teljesítményű lézervágó gépet helyez-
tünk üzembe. Automata könyvkötőgép fej-
lesztésre, a zártrendszerű ragasztási techno-
lógia kialakítására szintén eredményesen 
pályáztunk.

– Továbbra is igyekszünk a K+F+I (kuta-
tás, fejlesztés és innováció) pályázatokba 
bekapcsolódni egy nagyobb teljesítményű 
könyvkötőgéppel, aminek a tervezés előké-
szítési munkái folyamatban vannak – szá-
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molt be a cég fejlesztési elképzeléseiről Rigó 
Zoltán.

A tanúsító védjegy használatát elnyert pá-
lyázatok képviselői ünnepélyes keretek kö-
zött, a Parlament Felsőházi Termében vehet-
ték át a védjegyhasználatot szimbolizáló tró-
feákat és a díszokleveleket.

A Magyar Termék Nagydíj átadásán, a Ri-
gó család tagjai mellett a cég vezető műszaki 
szakemberei is ott voltak, ahogyan Rigó Zol-
tán fogalmazott, mindazok, akik oroszlán-
részt vállaltak a sikeres könyvkötőgép ter-
mékcsalád továbbfejlesztésében és gyártá-
sában.

Herbály Jánosné

Munkatársaikkal ünnepelték a cég sikerét
A RIGO Szerszám- és Formakészítő Kft. 

2015. szeptember 3-án a Parlamentben ve-
hette át a Magyar Termék Nagydíj elismerést 
a nyomdaipari könyvkötőgép család kifej-
lesztéséért.

A cég vezetése üzemi ünnepség kereté-
ben köszönte meg munkatársai és üzleti 
partnerei az innovációs nagydíj eléréséhez 
nélkülözhetetlen munkáját, közreműködését.

Az ünnepség a kft. bemutatótermében 
kezdődött, ahol a könyvkötőgépek között kie-
melt helyet kapott a Hollóházi Porcelán Ma-
nufaktúra Zrt. által készített díj és tanúsítvá-
nyok.

A vendégek ez alkalommal a gyártási fo-
lyamatokba is betekinthettek, munka közben 
megismerve a nagy teljesítményű CNC és lé-
zervágó gépeket. Kiemelt figyelem övezte a 
könyvkötőgép termékcsalád gyártási és fej-
lesztési folyamatait, amelyek igazi sikerter-
méket jelentenek az egyben a fennállásának 
25. évfordulóját is ünneplő RIGO Kft. számá-
ra.

A rendezvény résztvevőit, munkatársait, 
üzleti partnereit Rigó Zoltán ügyvezető kö-
szöntötte, kiemelten a Magyar Termék Nagy-
díj és a JNSZ Megyei Iparkamara képviselőit, 

Boldog István országgyűlési képviselőt és dr. 
Papp Antal polgármestert.

A cég munkatársai és partnerei fontos te-
vékenységét hangsúlyozta köszöntőjében 
Rigó Péter, amellyel sikerült elérni ezt a je-
lentős nemzetközi elismerést. – Nagy szó, 
hogy egy ilyen kisvárosban ilyen magas szín-
vonalú terméket tudunk előállítani – fogalma-
zott a cég kereskedelmi vezetője.

– Példa értékű, ami itt történt, és az a telje-
sítmény is, amit az elmúlt esztendőben elér-
tek, megduplázva a cég éves termelését. Az, 
amit itt a műszaki kultúra fejlődésében, a mi-
nőségképességben, a termékek fejlesztésé-

ben tapasztaltunk, joggal vált ki elismerést – 
erősítette meg dr. Sziráki András, a JNSZ 
Megyei Iparkamara elnöke.

A Magyar Termék Nagydíj kitüntető cím a 
termék előállítójának, forgalmazójának meg-
bízhatóságát tanúsítja, viselője számára biz-
tosítja a fogyasztók általi pozitív megkülön-
böztetést. Kiváló reklámhordozó és alkalma-
zása, amellett, hogy erkölcsi elismerést je-
lent, hozzájárul a hosszú távon kiszámítható 
gazdasági növekedéshez is, ami bíztató a re-
mélhetőleg újabb sikeres 25 év elé néző 
RIGO Kft számára.        Herbály Jánosné

Minden pályázat beérik egyszer! A Han-

kook Tire Magyarország Kft. 2012 őszén in-

dította útjára, és azóta is sikeresen folytatja 

Abroncsadományozási Programját, amely a 

vállalat átfogó társadalmi felelősségvállalási 

stratégiájának, a "Hankook Értékteremtő 

Programnak" egy fontos mérföldköve.

A program keretében polgárőrségünk 

2015. szeptember 29-én új gumiabroncso-

kat vehetett át Rácalmáson, a cég gyárában.

Új abroncsok a polgárőrök autóján
A Martfűi Polgárőr Egyesület 2013. évben 

nyújtott be pályázatot erre a programra. Az 
elbírálás után értesítettek minket, hogy nem 
nyert a pályázatunk. Teltek múltak a hóna-
pok, évek és 2015. augusztus elején telefo-
non értesítettek bennünket, hogy ebben az 
évben, új pályázat írása nélkül adományoz-
nak az egyesületünknek 4 db abroncsot a 
polgárőr autónkra.

Tisztelettel köszönjük a Hankook Tire Ma-
gyarország Kft-nek az adományt.

Sóvári Sándor

Új kiadvánnyal és két filmmel bővült eb-
ben az évben a Martfű versenyképességét 
és ismertségét erősítő marketing eszközök 
köre. A városunk egyedi hangulatát, termé-
szeti, turisztikai és gazdasági jellemzőit, érté-
keit bemutató új kiadvány valamint egy rövid 
imázs- és egy közel tíz perces marketing film 
szakmai és turisztikai rendezvényeken, fesz-
tiválokon, kiállításokon nyújt betekintést 
Martfű gazdasági, kulturális és turisztikai kí-
nálatába.

Az önkormányzat település marketing te-
vékenysége keretében, a település tudatos 
értékválasztását és jövőképét is tükröző ki-
adványt és városbemutató filmeket az önkor-
mányzat 2014-ben megfogalmazott város-
marketing stratégiai céljai, a „versenyképes 
iparváros”, a „megújuló, szolgáltató zöldvá-
ros” és a „pihentető termálváros” imázs erő-
sítésének jegyében készítettük.

A városbemutató kiadvány és filmek Mart-
fű honlapján, az itt élők és az idelátogatók 
számára is elérhetőek.

Martfű Média munkatársai

Kisfilmek Martfűről a
„Nagyvilágnak”

A Tiszaföldvári Hajnóczy József Gimnázi-
um, Humán Szakközépiskola és Kollégium 
volt diákjait tömörítő, Tiszaföldvári Diákok 
Baráti Köre nevében Nagyné Bácsmegi 
Jusztina, a baráti kör elnöke ezúton is köszö-
netét fejezi ki a 2015. szeptember 19-én 
megtartott, 3. Nagy Hajnóczys Találkozó 
martfűi támogatóinak, akik felajánlásukkal 
hozzájárultak a tombolasorsolás sikeréhez: 
Arany Főnix Patika, Bunge Zrt., Ibolya Virág-
szalon, Diana Gyógyszertár, Jancsó Magdol-
na, Sinkáné Szőke Ilona.

A 3. Nagy Hajnóczys
Találkozó
támogatói voltak

GAZDASÁG



8

KÖZÉLET

A 2015. augusztus 17-én megrendezett 
ünnepi szimpózium és jubileumi programok 
után most szombaton a nagyközönséggel 
ünnepelte harmincadik születésnapját a 
Martfűi Sörgyár. A látogatók előtt megnyitott 
sörgyárral, saját sörfesztivállal, teltházas 
koncertekkel és tűzijátékkal ért véget a jubile-
umi rendezvénysorozat szeptember 26-án. A 
sörfesztivál teljes bevételét – a Heineken fel-
ajánlásában –, a látogatók szavazatai alap-
ján a Martfűi Városszépítő Egyesület vehette 
át. 

Több százan látogattak el a sörfesztivál 
délelőttjén a nyitott gyárba, és voltak kíván-
csiak, hol készülnek az ország legfinomabb 
sörei.

A HEINEKEN Hungária az évek során 
Martfű meghatározó gazdasági szereplője 
lett. A város munkaképes korú lakosságának 
1,6 százalékát foglalkoztatja a sörgyár, a 
martfűi önkormányzat bevételeinek közel 
húsz százalékát a HEINEKEN adja. A cég két 
sörgyárában, a közel 120 éves Soproni Sör-
gyárban és Martfűn állítja elő termékeit, a ha-
zai mellett számos külföldi piacra is. A HEI-
NEKEN Hungária hazánkban a második, a 
világon pedig a harmadik legnagyobb sör-
gyártó vállalat. A Martfűi Sörgyárban készül a 
világ innovációnak számító Soproni Frissen 
Csapolt.

A sörkóstolással egybekötött gyártúra 
után a programok a főtéren folytatódtak, ahol 
a Kunszentmártoni Fúvószenekar, majd az 
Animal Cannibals csalogatta a közönséget a 
színpad elé. 

Több ezren tombolták végig a fergeteges 
Magna Cum Laude koncertet, melyen a nép-
szerű slágerek mellett elhangzott a Tájról 
Tájra című dal is. Az új szerzeményben, azon 
öt hazai település, köztük Martfű szépségeit 
éneklik meg, amelyek a legtöbb szavazatot 
gyűjtötték be. 

A zenekedvelőkön kívül a sörimádók sem 
maradtak újdonság nélkül szombaton, 
ugyanis a Sörgyár itt mutatta be először leg-
újabb sörkülönlegességét, az Arany Fácán 
Kakast.

A fesztivál színpadán Martfű polgármes-
tere, dr. Papp Antal üdvözölte az ünnep 
résztvevőit, és a vendéglátó Heineken Hun-
gária vezérigazgatóját, akinek az önkor-
mányzat és a közönség nevében is köszöne-
tét fejezte ki a jubileumi programokért, a gyár 
három évtizedes fennállásához, sikeres mű-
ködéséhez gratulálva.

– Nagyon fontos számunkra, hogy a sör-
gyárnak otthont adó közösségekkel, a mart-
fűi emberekkel együtt ünnepeljünk. Büszkék 
vagyunk elkötelezett és rendkívül magas 
színvonalon teljesítő kollégáinkra és büsz-
kén visszük Martfű hírét az itt készülő Arany 
Fácánnal – mondta Joris Huijsmans. A HEI-
NEKEN Hungária vezérigazgatója külön kö-
szöntötte a délelőtti gyárlátogatásokon „tisz-
teletbeli sörfőzőmesterré” avatott résztvevő-
ket.  Ünnepi beszédében kiemelte: – Egy 
olyan sörgyárat ünnepelhetünk ma, amely a 
világon az egyik legbiztonságosabb. A sör-

30 éves a Martfűi Sörgyár
SÖRFESZTIVÁLLAL ÉS GYÁRTÚRÁVAL ZÁRTA ÜNNEPI RENDEZVÉNYSOROZATÁT A HEINEKEN 

gyár számára a biztonság mellett az innová-
ció és újítás is nagyon fontos. Büszkék va-
gyunk két újításunkra, melyek itt készülnek 
Martfűn. Az egyik a Soproni frissen csapolt, 
melyet a világ Heineken vállalatai körében 
először Magyarországon, itt Martfűn készí-
tettük.  A második újításunk, amelyet ma 
önök kóstolhattak meg legelőször Magyaror-
szágon, az Arany Fácán Kakas, mely egy ki-
csit teltebb, magasabb alkoholtartalmú sör, 
szintén itt készül Martfűn.

A vezérigazgató az ajándékként átnyújtott 
sörfesztivál közönségének, az itt élőknek is 
köszönetét fejezte ki, hangsúlyozva, hogy 
nélkülük az Arany Fácán nem lehetne Ma-
gyarország erős, sikeres sörmárkája.

Gratulációját és jókívánságait fejezte ki az 
ünnep alkalmából Berec Zsolt, a J-N-Szol-
nok Megyei Önkormányzat alelnöke is, aki a 
megyei önkormányzat nevében kívánt jó 
szórakozást a fesztivál népes közönségé-
nek.

A vállalat, Martfű város hagyományai, ér-
tékei és közössége iránti elkötelezettségé-

nek jegyében, az eseményt egy jó ügy támo-
gatásának szolgálatába állította. A HEINE-
KEN felajánlása alapján, a sörfesztivál során 
a söreladásokból befolyt teljes összeget a 
martfűi városvezetés által előzetesen meg-
nevezett három civil szervezet közül az nyeri, 
amelyik a legtöbb szavazatot kapta ezen az 
estén. A koncertek végén kihirdetett ered-
mény alapján a Martfűi Városszépítő Egye-
sület vehette át a győztes szervezetnek járó 
összeget, melyért Vinczéné Balogh Magdol-
na örömmel mondott köszönetet az adomá-
nyozónak és a szavazóknak is. A Martfű szé-
pítéséért dolgozó civil közösség vezetője el-
mondta, hogy az elnyert összeget a művelő-
dési központ körüli park felújítására használ-
ják fel.

A Martfűi Sörgyár harmincadik születés-
napja alkalmából rendezett programsoroza-
tot tűzijáték és hajnalig tartó utcabál zárta 
Martfű főterén, a környéken élők népes kö-
zönségével ünnepelve együtt a jeles évfor-
dulót, a gyár sikertörténetét.  

Magyar Mária

2015. június 9.-én kezdtük az ECDL 7 

modul + ker.1 angol tanfolyamot a martfűi 

Művelődési Központban. Először igen nehe-

zen rázódtunk bele a tanulásba, hiszen a 16 

ember nagy része régen „látott” iskolát és 

tanult nyelvet. Hát mi elmondhatjuk, saj-

náljuk, hogy vége lett szeptember 21.-vel a 

tanfolyamnak, mert egy igazán szuper csa-

pat kovácsolódott össze. Sokunknak nagyon 

fognak hiányozni Zoboki Dóri angol órái, 

főleg amit mi a szavak kiejtésével produ-

káltunk, és könnyesre nevettük magunkat.

Vona Laci óráin is felülmúltuk önmagun-

kat az excel függvényekkel, adatbázis-keze-

léssel, na és a képszerkesztéssel.

Szeretnénk nekik megköszönni, hogy „ki-

okosítottak” bennünket, és főleg a türelmü-

ket.                                            
Az „osztály”
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OKTATÁS

2015. július 1-től a szakképző intézmé-
nyek országosan 44 szakképzési centrum-
ba szerveződve, a Nemzetgazdasági Mi-
nisztérium fenntartásában látják el a nevelő-
oktató munkát. Az új rendszerben a szakkép-
zési centrumok szakmai és gazdálkodási 
önállóságot, a szervezeti egységként műkö-
dő iskoláik pedig részleges gazdálkodási 
önállóságot kapnak.

Azzal, hogy a Nemzetgazdasági Minisz-
térium átvette az állami szakképző intézmé-
nyek fenntartását, a szakképzés irányításá-
nak hatékonyabbá tételét, a gazdaság igé-
nyeinek még inkább megfelelő szakképzés 
és felnőttképzés kialakítását, a duális kép-
zés kiszélesítését kívánja megvalósítani a 
kormányzat.

A változás városunk több mint 70 eszten-
dős középfokú oktatási intézményét is érinti, 
melynek nyomán a szeptemberi becsenge-
téssel a „Dami” a Szolnoki Szolgáltatási 
Szakképzési Centrumhoz tartozva, új eljá-
rásrenddel, új szabályrendszerhez alkalmaz-
kodva indította el a 2015/16-os tanévet.

Molnár Aranka igazgatónő szerint, az ál-
lam a szakképzett munkaerő növelését cél-
zó intézkedéseihez igazodva, nagy feladat 
vár az elsősorban szakmát tanító martfűi is-
kolára.

A tanulók bőrfeldolgozó technikus, gaz-
dasági informatikus, informatikai rendszer-
gazda, szoftverfejlesztő, irodai asszisztens, 
ügyviteli titkár, cipőkészítő, eladó, kereske-
dő, számítógép-szerelő, karbantartó és 
szerszámkészítő szakmákat sajátíthatnak el 
az új nevet viselő intézményben. 

– A nevünket még nekem is gyakorolnom 
kell, mert igen szép hosszú neve lett az isko-
lának: Szolnoki Szolgáltatási Szakképzési 
Centrum Damjanich János Szakképző Isko-
lája, Gimnáziuma és Kollégiuma – Martfű – 
kezdte a változások összegzését a középis-
kola igazgatónője. – A változás a névben is 
megmutatkozik, mert július elsejétől a Nem-
zetgazdasági Minisztérium fenntartásába, 
üzemeltetésébe kerültek át a szakképző in-
tézmények. Ennek alapvetően az az indítta-
tása, hogy szakképzési centrumokat hoztak 
létre. Másik négy tagiskolával együtt tarto-
zunk egy szakképzési centrumba, amelynek 
Szolnokon van a székhelye, és alapvetően 
szolgáltatási szakmák tartoznak ide.

A szakképzési központok elsősorban 
azért jöttek létre az eddigi KLIK (Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ) helyett, ahol 
sok iskola tartozott egy tankerülethez, hogy 
az iskola működtetése egy kicsit élhetőbb, 
közelebbi legyen. Ezzel nagyobb pénzügyi 
önállóságot is kap az intézmény. Az öt 
tagiskolával abban bízunk, hogy ebben a 
tanévben megtanuljuk a szakmai munka új 
intézési módját, mellyel gyorsabban tudjuk 
az iskola ügyeit intézni, mint az eddigiekben.

A médiából is ismeretes, hogy a szak-
képzést kiemelten kezeli a kormány, és fon-
tos lenne a munkaerőpiac számára is, hogy 

„Van jövője a szakképzésnek”
ÚJ TANÉV A „DAMIBAN”, ÚJ FENNTARTÓVAL, ÚJ NÉVVEL ÉS 
SZOLGÁLTATÁSI SZAKMÁKKAL

egyre több szakképzett munkaerő legyen. 
Éppen ezért egyre nagyobb szerepet kap-
nak a szakképző iskolák, így a miénk is.

Az előző tanév végén fölröppentek olyan 
hírek, hogy megszűnik a gimnázium. Itt 
azonban nem a gimnázium megszűnéséről 
kell beszélnünk, hiszen a gimnáziumi tago-
zat az utóbbi években már visszaszoruló-
ban volt. Ezzel párhuzamosan azonban 
markánsabb lett a szakképzésünk, hiszen a 
szakközépiskolai informatikai és kereske-
delmi képzések  évek óta folynak. Nagy örö-
münk, hogy a 2014/15-ös tanév érettségire 
épülő vizsgákkal is zárult, szoftverfejlesztő-
ket illetve ügyviteli titkárokat engedhettünk el 
az iskolánkból. Ezek nagyon jó szakmák, jó 
lehetőségek arra, hogy el tudjanak helyez-
kedni a fiatalok.

A szakiskolai képzésben is igyekeztünk 
bővíteni, a munkaerőpiac igényeihez vala-
mint iskolánk személyi és tárgyi feltételeihez 
igazodva.

Visszavezettük a képzésbe a könnyűipa-
ri képzést, így újra dolgozunk a bőrdíszmű-
ves és a cipész szakmában is. Meghonosít-
juk a már másfél éve működő számítógép-
szerelő szakmát is, és nagyon keresett – az 
új tanévben állami ösztöndíjjal kiemelten tá-
mogatott – eladó szakmánk is. Nem szabad 
elfeledkeznünk arról sem, hogy a lehetőség 
adott arra, hogy a szakiskola után ne fejez-
zék be a tanulmányaikat a diákok, hiszen a 
Szakiskolások Középiskolájában, a szak-
mára ráépítve, két év alatt érettségit szerez-
hetnek.

Ezek a képzések a mostani új szakkép-
zési centrum szerkezetben is preferáltak, a 
Nemzetgazdasági Minisztérium maximális 
támogatását élvezve. 

Igyekszünk szélesíteni a lehetőségeket a 
felnőttoktatás területén is, hiszen – az új 
szakképzési törekvések részeként – a mi ré-
giónkban is óriási lehetőséget nyújt, hogy 
ingyen lehet tanulni második szakmát esti 
vagy levelező képzésben, korhatár nélkül.

Szépen alakult a beiskolázási folyama-
tunk, hiszen hét új induló osztályunk van. In-
dult egy szakközépiskolai osztályunk, illetve 
egy szakiskolások középiskolája, ezek az 
osztályok az érettségire készítenek fel. In-
dult három szakiskolai osztály, valamint két 
további osztály is. Az egyik a Híd program-
hoz kapcsolódik, azokkal a tanulókkal, akik-
nek nincs még általános iskolai végzettsé-
gük, őket igyekszünk besegíteni a szakkép-
zésbe. A másik osztály diákjai pedig, az 
érettségire alapuló OKJ-s képzésben ügyvi-
teli titkár és szoftverfejlesztő szakmát tanul-
nak.  

A szeptemberi létszám szerint 320 tanu-
lóval kezdtük meg az új tanévet, ami termé-
szetesen változhat, hiszen befogadó iskola 
vagyunk, többen visszatérnek hozzánk. Ez 
nagyon jó, mert a diákokkal való bánásmód 
és a szakmai munkánk elismerése is egy-
ben.

Úgy vélem, hogy a szakképzésnek van és 
lesz jövője! Az elkövetkezendő évet azonban 
még tanulóévnek gondolom, meg kell tanul-
nunk egy eljárásrendet, mellyel az újabb sza-
bályrendszerhez alkalmazkodunk – hangsú-
lyozta Molnár Aranka.

Magyar Mária

Az első évfolyam tanulójaként, az akkor 
elkészült új iskolaépület és a másfél évesből 
háromévessé vált cipőipari szakmunkáskép-
zés megkezdésének évfordulójára hívta fel a 
figyelmünket Törőcsikné Szín Mária. 60 éve, 
1955. szeptember 1-jén adták át az új iskola-
épületeket. A két épülettömböt összekötő, 
középső épületszárny csak jóval később ké-
szült el.

Évfolyamtársaival szeretettel gondolnak 
arra az időszakra, ahogyan Mária néni fogal-
mazott, sokat adott nekik ez az iskola, nem 
felejtették el.

Mesés vásári komédia, mini színházi elő-
adás nyitotta a Május 1. úti óvoda ünnepét 
2015. szeptember 29-én, éppen Mihály neve 
napján, a régi mesterségeket, népszokáso-
kat felelevenítő őszi program délelőttjén.  Ék-
szerek, szőttesek is készültek Mihály-nap je-
gyében, vásári portékákkal és finom étkekkel 
is belekóstolva e régi hagyomány népies 
hangulatába.

– Óvodánkban már nagyon sok éves ha-
gyománya van a Mihály-napi vásárnak, 
mellyel igyekszünk a felnövekvő nemzedék-
nek képet nyújtani e régi időszakról. Népi 
hangszereket, zenéket és mesterségeket 
mutatunk be a gyerekeknek, tágítva a ma-
gyarsághoz köthető kultúrájuk ismereteit – 
mondta el Hovodzák Ferencné, a Május 1. úti 
óvoda vezetője. – Az idei Mihály-napunk ab-
ban volt különleges, hogy egy számukra na-
gyon kedves mesejáték is része volt a prog-
ramnak, majd a népi kézművességek közül 
ovisaink, Tamási Lajosné Marika néni segít-
ségével, a szövéssel ismerkedtek.  Kötőfával 
készítettek karkötőt, varrással, ragasztással 
kisterítőt, színezéssel szép szőttest.

Mihály-nap a népi mesterségek jegyében 
Vendégóvodások, a Munkácsy úti és Kos-

suth úti óvoda középső és nagycsoportosai 
is részesei lehettek a rendhagyó délelőttnek. 

A finom falatokról ezúttal is a szülők gon-
doskodtak, akik rendszeres segítői az óvoda 
közösségi programjai lebonyolításának.

Magyar Mária 

Szeretettel emlékeznek
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MEGEMLÉKEZÉS
„Hiába várunk, nem jössz már.

Szerető szíved örökre pihen már.
Betegségben is türelmes voltál.

Fájdalmadban is hallgattál.
Nehéz az életet élni nélküled.
Feledni téged soha nem lehet.

Szívünk fájdalmát nem enyhíti semmi,
mert hiányodat nem pótolja senki és semmi.

Fájó szívvel emlékezünk

1945-2014

HOLUB ANDRÁS
halálának 1. évfordulóján.

„Nem az a fájdalom, melytől könnyes a 
szem, hanem amit szívünkben hordunk 

némán, csendesen.
Szerető családja

Szeptember 14.

    Rigó Róbert

    Rigóné Budai Edina – Rigó Péter

    Szolnoki út

Szeptember 16.

    Bali Dominik

    Zombori Tímea – Bali Gábor

    Arany János út

TISZTELT LAKOSSÁG!

A Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft., 
Martfű Város Önkormányzatának megbízá-
sából a közszolgáltatás keretében ingyenes

LOMTALANÍTÁSI AKCIÓT SZERVEZ

- 2015. november 12-én (csütörtök) az 
alábbi területeken: Mandula, Petőfi, Hunyadi, 
József A., Kossuth (Hunyadi úttól a Rákóczi 
útig), Vasvári P., Bem, Arany J., Tompa M., Ti-
sza A., Bartók B., Zrínyi, Deák F., Bocskai, 
Veres P., Móra F., Rákóczi, Szolnoki (emele-
tes házak), Árpád fejedelem, Géza fejede-
lem, Mártírok, Munkácsy úton (emeletes há-
zak).

- 2015. november 17-én (kedd): az aláb-
bi közterületeken: Szolnoki (kertes lakóhá-
zak), Erdő, Juhász Gy., Krúdy, Vajda J., Mó-
ricz Zs., Mikszáth K., Tóth Á., Babits M., Kas-
sák L., Nefelejcs, Kőrizs, Martos F., Hársfa, 
Zöldfa, Szegfű, Tulipán, Liliom, Széchenyi, 
Madách, Damjanich J., Levendula, Kérész, 
Munkácsy (kertes lakóházak), Csók I., Varga 
K., Dobó K., Radnóti, Váci M., Napraforgó, 
Déryné, Táncsics M., Borostyán, Virág, 
Akácfa, Rózsa úton, valamint a Tisza-hajlat-
ban.

- 2015. november 24-én (kedden) az 
alábbi közterületeken: Zsófia-halom, Kos-
suth (Rákóczi úttól Galogonya útig), Galago-
nya, Szabó P., Kölcsey F., Ady E., Jókai M., 
Gesztenye sor, Bata, Május 1., Tiszavirág, Ti-
szaparti, Simon F., Ifjúság, Hősök tere, Béke, 
Iskola, Bajcsy úton.

Az akció során lehetősége lesz a város 
valamennyi ingatlantulajdonosának, hogy a 
háztartásában keletkező lomokat, selejte-
zésre került használhatatlan bútorokat el-
szállíttassa. 

Lomtalanítás keretében közterületre 
nem helyezhető ki: építési és bontási hulla-
dék; gumiabroncs hulladék, gépjármű roncs, 
vagy termékként tovább nem használható 
jármű; az ipar, mezőgazdaság vagy szolgál-
tatási tevékenység során képződött hulla-
dék; veszélyes hulladék (használt elektroni-
kai készülék, festékes doboz, stb.); háztartá-
sokban keletkező vegyes hulladék; elkülöní-
tetten gyűjtött papír-, műanyag-, fém hulla-
dék és zöld hulladék.

A lomtalanítás alá tartozó háztartási 
hulladék a szállítási napot megelőző 
napon 18,00 órától szállítási nap 7,00 órá-
ig helyezhető ki a közterületre. A lomtalaní-
tás alá tartozó hulladékot úgy kell elhelyeznie 
az ingatlantulajdonosnak, hogy az a jármű- 
és gyalogos forgalmat ne zavarja, a zöldterü-
leteket és a növényzetet ne károsítsa, továb-
bá ne járjon baleset vagy károkozás veszé-
lyének előidézésével.

A város tisztasága érdekében kérjük 
és köszönjük szíves együttműködésüket!

Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft.

Székhely: 5435 Martfű, Hősök tere 10. 

Telefon: +36 56 555 005, 20 520 8159

E-mail: hulladek@martfu.hu

Internet: www.hulladek.martfu.hu

Lomtalanítás

10

Martfű Város Önkormányzata ebben az 

évben is megszervezi rendszeres elektro-

nikai hulladékgyűjtését a Mártírok úti volt 

iskolaépület udvarán (Mártírok út 4.) 2015. 

november 14-én, délelőtt, 9-12 óráig.

Itt lehet leadni minden használaton kívüli, 

korábban árammal működő gépet, készü-

léket. Ebbe a körbe tartoznak a mobilte-

lefonok és a fénycsövek is – tájékoztatott 

Baloghné Juhász Erzsébet, az önkormány-

zat Városfejlesztési és Üzemeltetési Irodá-

jának vezetője.

Elektronikai
hulladékgyűjtés
november 14-én

Üdvözöljük
újszülötteinket!

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy 
a Martfű Magazin következő lapszáma 
2015. november 13-án, pénteken jelenik 
meg.

Írásaikat, hirdetéseiket november 5. 
csütörtökig adhatják le a szerkesztőség-
ben, vagy küldhetik el a martfumedia@ 
gmail.com címre.

A Martfű Közéleti Magazin, Martfű Vá-
ros Önkormányzatának támogatásával, 
minden martfűi háztartásba ingyenesen jut 
el.  

Alig csitultak el az Év Civilszervezete cím 
megnyerése utáni - örömmel, gratulációkkal 
teli - napok, új feladatok vártak a „kis csapat-
ra”.

Volt mit csinálni. Nárciszhagyma ültetés, 
padfestés, gyomlálások...

S jött a nagy felkérés! Induljon az egyesü-
let az Arany Fácán jubileumi sörfesztivál ver-
senyén egy jó programmal, ahol annak a 
megvalósításához meg lehet nyerni az azna-
pi bevételt. Nagyon komoly programokat hir-
dettek a versenytársak, nagyon kellett bíz-
nunk magunkban - no és a sörfogyasztókban 
-, hogy sikerül olyan elképzeléssel indulnunk 
a versenyen, ami győzelmet hoz. Sikerült! 
Köszönjük!

S most a pályázatról, a meghirdetett 
programról. 

Azt hiszem minden szépet, természetet, 
növényeket szerető martfűi „szíve csücske” a 
Művelődési Központ körüli park. Előtte, 
mellette két oldalt, mögötte, és persze a 
gesztenyefasor másik oldala a Tisza felé.

Csak hát eltelt több mint két évtized, ami-
óta évről-évre nem szépül, hanem mindig ve-
szít abból, épül lefelé, öregszik. Ki ne álmod-
ná vissza a fénykori állapotát?  

Mi is a rekonstrukcióra, a megújításra 
gondoltunk, azt hirdettük meg. Csak hát, ez 
nem egyszerű dolog! 

Olyan biztosan nem lehet, mint volt, mert 
az évtizedek alatt a fák megnőttek, hatalmas 
lombkoronát növesztettek, megváltoztak a 
fényviszonyok a talajszinten. Nem sütne be a 
nap az újraültetett rózsákra, virágokra. Köz-
ben olyan fák magját is besodorta a szél, 
vagy ejtették el a madarak, amelyek nem oda 
valók. Igaz nagyra nőttek, zöldek, de gyom-
fák, elveszik a fényt és a tápanyagot az ere-
deti „nemes” fáktól. Meg kell válni azoktól! No 
és a betegektől is. Előre kérem, hogy fogad-
ják ezt el!

De az időközben kipusztult, kivágott fák, 
bokrok hiánya miatt már nem könnyű azt fel-
idézni, milyen alakzatban, hol, milyen növé-
nyek is voltak? 

Nagy, nehéz feladat ez! De meg kell tenni 
az első lépéseket, azután évről-évre újabba-
kat.

Elsőnek sok-sok információra, fotókra 
lenne szükségünk, milyen is volt valójában? 
Kérjük előszedni a fiókok mélyéről, a fény-
képalbumokból az amatőr fényképeket, vagy 
a parkban készült esküvői fotókat. Szívesen 
meghallgatunk minden emlékezőt, megnéz-
zük együtt a helyszínen - ha úgy könnyebb -, 
és lerajzoljuk.

Szerveződik egy kis szakmai csapat: er-
dészmérnök, földmérő, látványtervező, és az 
egyesület tagsága arra, hogy elkezdődjön 
egy nagyszabású munka előkészítése, majd 
sok-sok segítséggel - önkéntesek, diákok, 
közfoglalkoztatottak, jóérzésű lakosok - foko-
zatos megvalósítása.

Ezt nem tudja egyetlen egyesület, szerve-
zet sem egyedül megvalósítani! Csak össze-
fogással, közösen. Azt mondják, ez már „ki-
ment a divatból”. Biztos? A cél nem érné meg 
feléleszteni ezt a formát? 

A Művelődési Központban leadható min-
den információ ebben a témában, elérhető-
ségünket is megkapják ott. Várjuk vélemé-
nyüket, segítségüket!

Vinczéné Balogh Magdolna
Martfűi Városszépítő Egyesület vezetője

Hírek a városszépítők
„háza tájáról”
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Tájékoztatjuk Tisztelt Fogyasztóinkat, 
hogy a Tiszazugi Ivóvízminőség-javító Prog-
ram keretében Martfű településen mosató 
csomópontok kialakítására került sor. A meg-
épített műtárgyakon keresztül lehetővé vált a 
vízhálózat mechanikai tisztítása, sziva-
csolása. A munkálatok a városban 2015. 
október 31-ig folyamatosan zajlanak. 

Felhívjuk szíves figyelmüket, hogy a tisz-
títás ideje alatt rövid ideig tartó, ideiglenes 
vízhiány, nyomáscsökkenés várható.

A mechanikailag tisztított vezetékek min-
den esetben alaposan átöblítésre kerülnek, 
de előfordulhat, hogy a víz enyhén zava-
rossá válik. Ha ilyet észlelnek, az ingatlanuk 
belső hálózatát szíveskedjenek átöblíteni.       

Megértésüket és türelmüket köszönjük!

BÁCSVÍZ Zrt.

KÖZÉRDEKŰ ÉRTESÍTÉS

Ideiglenes vízhiány,
nyomáscsökkenés
október végéig

ÁLLOMÁNY ÁPOLÁSRA 
BIZTOSÍTÁSBAN JÁRTAS 

MUNKATÁRSAT KERESEK 
ALKALMAZOTTI 

MUNKAVISZONYBAN.

ÉRDEKLŐDNI:
30/9411021 

KERESETKIEGÉSZÍTÉS
Koszorú és virágcsokor készítéséhez, 

esetenkénti árusításához kisegítőket 
keresünk.

Akár éves keresetkiegészítés is lehet!

Továbbra is készítünk fenyős csokrokat 
750 Ft-tól, temetési koszorút 1500 Ft-tól.

Időpont egyeztetés: 70/201-0059

Költöznek az 
önkormányzati kft. 
irodái
A Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft. 

tájékoztatja ügyfeleit, hogy a kft. 2015. 10. 
19-től új székhelyen, Martfű, Szent István 
tér 1., a Polgármesteri Hivatal földszintjén 
működik.

A kft. az új irodáiban is változatlan 
ügyfélfogadási időben áll a martfűi lakos-
ság rendelkezésére.

Földszinti, déli fekvésű, jó állapotú, 2 
szobás lakás eladó a Szolnoki úton. Irányár: 
6.800.000 Ft. Érdeklődni: 06-30-935-8134

Martfű központjában kétszobás, felújított, 
klímás, 4. emeleti lakás eladó. Termálfürdő 5 
perc. Azonnal beköltözhető. Érdeklődni: 06-
30-422-1152

Samsung Galaxy 30-as okostelefon el-
adó. Tel.: 30/209-7427. 16 részes svájci 
edénykészlet igényesnek eladó. Tel.: 452-
159, 18 óra után.

Eladó Martfűn tetőteres, kertes családi 
ház, garázzsal, melléképülettel. 1,5 vagy két-
szobás csere is érdekel, 1. emeletig. Érdek-
lődni: 06-30/703-3636

Tiszaföldvár központjában 3 szobás, 
összkomfortos, kertes családi ház áron alul 
eladó, martfűi lakásra cserélhető. Kis rezsi, jó 
lehetőségek, azonnal beköltözhető. Tel. 06 
70 3806-187

Apróhirdetés

Autótulajdonosok figyelem! Karosszéria-munkákat, kipufo-
górendszerek javítását vállalom! Megbízhatóság, tapasztalat, 
szakmai igényesség! Tel.: 06 20-4958-161

Felújít? Újat épít? Víz- és központi 
fűtés szerelést, javítást vállalok! Meg-
bízhatóság, tapasztalat, szakmai igényes-
ség! Tel.: 06 20-4958-161
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OKTATÁS

Nem mindennapi elismeréssel búcsúzott 
négy évtizedes tanári pályájától a martfűi 
középiskola köztiszteletben álló magyar sza-
kos pedagógusa, Biliczné Szabó Gyöngyi, 
aki kollégái és tanítványai gratulációi kísé-
retében az Emberi Erőforrások Minisztériu-
ma kitüntető dicséretét is átvehette. 

A Pedagógusi Szolgálati Emlékérem 
meglepetésként érte a tanárnőt, aki tanítás-
sal töltött 40 esztendejéről ugyanolyan öröm-
teli elégedettséggel beszélt, mint a nyug-
díjazással járó érzéseiről, további terveiről, 
vágyairól.

Vállalt még tanítást is, hiszen az iskola 
felkérésére óraadó magyar tanárként számí-
tanak rá, mely a diákoknak is jó hír, hiszen ki-
egyensúlyozottsága és ars poeticája, mi-
szerint „Jól csak a szívével lát az ember..”, 
mindenkiben nyomot hagy.

– Számomra a tanítás mindig öröm volt, 
és negyven év után is jó érzéssel jövök az 
iskolába – meséli Biliczné tanárnő. – Öröm 

40 év a tanári pályán
MINISZTERI DICSÉRETET KAPOTT BILICZNÉ SZABÓ GYÖNGYI PEDAGÓGUS 

volt átvenni a díjat is, ami váratlanul ért a 
nyitóértekezleten, melyen már más státusz-
ban, óraadóként vettem részt. Sokat jelent 
még ma is, ahogyan reggel megérkezem, lá-
tom a gyerekeket, köszönnek, tudom, hogy 
hova és miért jövök, nekem ez a boldogság. 
Az is nagyon fontos, hogy ahonnan én reg-
gelente eljövök, az egy boldog család, így 
minden tekintetben kiegyensúlyozottnak ér-
zem magam, és ezért jó minden körülöttem. 
A nyugdíjazást sem élem meg fájdalomként, 
hiszen tartalmas, örömteli volt a pályám, és 
sok-sok tervem van a következő évekre 
is.

Nekem a magyartanítás szerencsés do-
log, mert ott az érzelmekkel lehet dolgozni.

A mai napig fölíratom a gyerekek füzeté-
be az ars poeticámat a Kishercegből: „Jól 
csak a szívével lát az ember, ami igazán 
lényeges, az a szemnek láthatatlan.” Azt 
gondolom, hogy a pedagógiának sokkal ma-
gasabb az emberi oldala, mint a didaktikai 
oldala, hiszen minden irodalmi mű hat az ér-
zelmekre.

Szegeden a Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskolán végeztem magyar-orosz szakon.   
1975-ben kezdtem tanítani Martfűn a Mar-
tos Flóra Általános Iskolában. 1983-ig dol-
goztam ott, majd átmentem a Mártírok úti is-
kolába, ahonnan 1991-ben csábított el a kö-
zépiskolába az akkori igazgató, Hegedűs 
Mihály, magyart tanítani. Féltem tőle, de el-
vállaltam. 

Elvégeztem még az egyetemet is Szege-
den, magyar kiegészítő szakon, majd a köz-
oktatás vezetőit a Műszaki Egyetemen. A ta-
nítás mellett a tanulás is végig jelen volt a 
pályámon, így rólam tényleg el lehet mon-
dani, hogy élethosszig tanultam. Egyik lé-
pésem sem bántam meg, azt gondolom, 
hogy mindent jól csináltam – emelte ki a ta-
nárnő.

– Biliczné Szabó Gyöngyi kolleganőnk 
oszlopos tagja a tantestületnek, a miniszté-
riumi elismerés, melyet kiérdemelt, nagyon 
fontos és kiemelkedő esemény a pedagó-
gus pályán – hangsúlyozta Molnár Aranka. – 
Úgy gondolom, hogy negyven évet eltölteni a 
diákok, kollégák körében ez egy ünnep, mint 
ahogyan ünnep volt nekünk is az, hogy 
Gyöngyikével dolgozhattunk. Az elismerés-
hez a tantestülettel és a diákokkal együtt 
szívből gratulálunk, és nagyon köszönjük, 
hogy üdén, fiatalosan, a 40 éves pályafutás 
után óraadóként még magunk között kö-
szönthetjük – tette hozzá az igazgatónő.

Biliczné Szabó Gyöngyi, kiváló pedagó-
giai munkájáért, a miniszteri elismerést 
megelőzően 2014 májusában, az önkor-
mányzat elismeréseként, Martfű Város Pe-
dagógiai Díját is átvehette. Nyugdíjba vonu-
lása alkalmából és szakmai elismeréseihez 
gratulálunk, és további sikereket, jó egész-
séget kívánunk!

Magyar Mária

Sok martfűi gyermek számára a vakáció 
elképzelhetetlen táborok nélkül. Ebben az 
évben 290 diákunk töltötte a szünidő egy ré-
szét különféle, az érdeklődési körüknek meg-
felelő, mozgást, sportolást, kikapcsolódást, a 
felfedezés izgalmát nyújtó, önfeledt szórako-
zást biztosító táborokban illetve százan a 
Forma 1-es szabadedzéses kiránduláson.

Először az alsó tagozatosokkal keltünk út-
ra, s Orfűt és környékét fedeztük fel. A hosz-
szú utazást megszakítva Szekszárd neveze-
tességeit ismertük meg, na és isteni finom fa-
gyit ettünk. Leginkább azonban már minden-
ki a szobabeosztásokat tervezgette, a szál-
láshelyre vágyott. Nem okozott csalódást 
számunkra, hiszen gyönyörű, gyermekbarát 
környezetben tölthettünk el hat napot. Ezu-
tán indult csak az igazi kaland! Kirándultunk, 
versenyeztünk, csillagot kerestünk, bátorsá-
gunkat tettük próbára, sportoltunk, na és fü-
rödtünk, csúszdáztunk vég nélkül. Mindenki 
más és másra emlékszik vissza legszíveseb-
ben. Van, akit Abaligeten a cseppkőbarlang 
nyűgözött le, mások Pécs nevezetességei 
láttán ámultak el. Nagyon izgalmas volt a sik-
lósi várban a múlt nyomait keresni. Máig em-
legetjük a szigetvári harci bemutatót, s még 
most is halljuk a visítást, amit a teljes sötét-
ségbe borult tömlöcben csaptunk, mikor ti-
tokzatos „szörnyek” támadtak ránk. A legna-
gyobb élményt sokaknak az aquaparkok je-
lentették, ahol kifulladásig lehetett csúszdáz-
ni, pancsolni. A hasunkat is jól megtömtük 
minden nap, hiszen a legfinomabb falatokkal 
kedveskedtek nekünk. Nemcsak szórakoz-

Ha nyár, akkor tábor! tunk, hanem a valóságban is láthattuk, meg-
tapasztalhattuk azt, amit az iskolában a 
könyvekből olvastunk, tanultunk.

Közben már a felsősök is nagyon készü-
lődtek, hiszen tudták, hogy július első felében 
rájuk is izgalmas kalandok várnak. Nyugat-
Magyarország legszebb helyeit, történelmi, 
kulturális emlékeit, természeti kincseit mutat-
tuk meg a velünk táborozó diákoknak. Szá-
mukra is nagyon gazdag programot állítot-
tunk össze. Jártunk a Királyok Városában, 
Székesfehérváron, a vizek városában, Győ-
rött. Nagycenken a „legnagyobb magyarra”, 
Széchenyi Istvánra emlékeztünk. A magyar 
Versailles-ként is emlegetett, gyönyörűen fel-
újított fertődi Esterházy kastélyban lenyűgö-
zött bennünket a barokk gazdagsága, fényű-
zése. A csúcspont az egész napos bécsi és 
schönbrunni kirándulásunk volt. A kastély a 
maga pompájával, mesebeli parkjával, cso-
dás szökőkútjával ámulatba ejtett mindannyi-
unkat. Aki egyszer már járt Bécsben, bizto-
san nem tudja elfelejteni. A nap befejezése-
ként a Práter várt páratlan játékaival minden 
kalandra vágyó gyermeket. A sárvári élmény-
fürdő is felejthetetlen élmény marad. Szállá-
sunk országunk egyik gyöngyszemének tar-
tott városában, Sopronban volt. Itt is adódott 
látnivaló, programlehetőség bőven. A kollégi-
um, melyben laktunk, minden igényt kielégí-
tett. Lehetőséget adott mozgásra, sportolás-
ra, versenyek, vetélkedők, számháború, bá-
torságpróba lebonyolítására. Hálásan gon-
dolunk a szakácsokra, akik minden kívánsá-
gunkat teljesítették. Élményekkel gazdagod-
va indultunk haza, bár szívesen maradtunk 
volna még. S elhangzott a már megszokott 

kérdés: – Ugye jövőre is lesz tábor? Hová 
megyünk majd?

A nyár zárásaként augusztus utolsó heté-
ben igazi kihívás várt ránk, mert négy autó-
busszal, 168-an indultunk Zánkára, az Er-
zsébet-táborba. A gyerekek már várták a 
megszokott programokat: az akadálypályát, 
a vetélkedőket, a discókat, táncházat, kon-
certet, leginkább mégis a fürdést. Szeren-
csére az időjárás kegyes volt hozzánk, így 
tudtunk a Balatonban pancsolni, s még a sár-
kányhajózást is kipróbáltuk.

Ezek a táborok nem jöhettek volna létre, 
ha nincsenek olyan áldozatkész pedagógu-
sok, akik a nyári szabadságukból egy, két, 
esetleg három hetet is a gyerekekkel töltöttek 
el. Vállalva ezt a felelősségteljes feladatot le-
hetővé tették, hogy diákjaink ilyen élmények-
hez jussanak. Hálásan köszönöm mind a 15 
kollégám munkáját!

Nem tudnánk tábort szervezni akkor sem, 
ha a martfűi szülők nem tartanák fontosnak 
azt, hogy gyermekeik megismerjék hazán-
kat, hasznosan és jókedvvel töltsék a szüni-
dőt, s ezért áldozatokra is képesek. Köszön-
jük a bizalmukat!

Nagy segítséget jelent számunkra a Te-
hetséges Tanulókért, a Boldog Gyermeke-
kért Alapítványok és az iskolavezetés támo-
gatása. Köszönetet mondunk érte.

Hálásan köszönjük az Arany Főnix Patika 
és a Diana Gyógyszertár felajánlását!

A feltett kérdésre válaszolva üzenjük min-
den táborozás iránt érdeklődőnek, hogy jövő-
re is lesznek táborok, tudjuk az úti célt, várjuk 
a jelentkezőket!

Szabó Józsefné táborszervező



13

KÖZÉLET

Sorstárs közösségek és a baráti klubok 
képviselőit is szeretettel várták a mozgássé-
rültek és más fogyatékkal élők világnapja al-
kalmából rendezvényükre a Martfűi Mozgás-
sérültek Egyesületének tagjai 2015. szep-
tember 25-én, Martfűn, a Művelődési Köz-
pontban.

A baráti találkozó közel 140 vendégének 
szórakoztatásáról kulturális előadásokkal, ki-
váló hangulattal és finomságokkal gondos-
kodott a helyi mozgássérült közösség. A 
résztvevők és a házigazdák egyaránt jól 
érezték magukat, kis időre elfeledve gondjai-
kat, egészségügyi problémáikat.

Törökszentmiklósról, Csongrádról, Tisza-
földvárról, Békéscsabáról, Szolnokról, Oros-
házáról, Kisújszállásról, Szentesről és Mező-
túrról is érkeztek siket, nagyothalló, mozgás-
sérült és daganatos beteg sorstársak, 17 kö-
zösség képviseletében, és a helyi klubok, 
egyesületek is örömmel eleget tettek a szívé-
lyes meghívásnak.

A Mozgáskorlátozottak Egyesületeinek 
Országos Szövetségét Szakály József, a 
szövetség főtitkára képviselte, dr. Urbán-
Szabó Béla a szövetség megyei vezetője-
ként vett részt a rendezvényen, és dr. Papp 
Antal polgármester is a közösséggel ünne-
pelte az egyesület negyedszázados fennál-
lását.

A Martfűi Mozgássérültek Egyesülete is 
örömmel veszi a hasonló meghívásokat. 

25 éves a Martfűi Mozgássérültek Egyesülete

Ahogyan Mucsiné Ibolya, az egyesület veze-
tője fogalmazott, vendégként is szeretettel 
veszik körül őket. Segítik egymást ötletekkel, 
terveik megvalósításában, tapasztalataikat 
és gondjaikat is megosztva. Mint ahogyan a 
martfűi egyesületet, ez a szeretet tartja össze 
a sorstárs közösségeket is.

A 44 fős martfűi egyesület rendezvényein, 
feledve a betegségeket, táncra perdül az is, 
aki bottal vagy mankóval jár. Szeretnek 
együtt ünnepelni, kirándulni, közösen megis-
merve hazánk szép tájait, értékeit, színházba 
járni, bográcsozni, grillezni. Szívesen gyűl-
nek össze szavalóversenyekre, saját verseik 
felolvasására is.

Mucsiné Ibolya egy-egy emléklappal kö-
szönte meg Hollósi Mihály, Balasi Mihály, Ba-
lasi Mihályné, Nagy Dezső, Fazekas József-
né, Tokodi Andrásné, Kasza Mária, Marton 
Jánosné, Forgács Imréné és a betegsége 
miatt távollévő Fülöp Józsefné az 1990-ben 
alakult mozgássérült egyesület közösségé-
ért hosszú időn keresztül végzett munkáját.

A találkozón Tarr Gyula népdal- és operett 
énekes operett részleteket adott elő, és a 
sorstárs közösségek is sok-sok dallal, vers-
sel készültek a Martfűi Mozgássérültek 
Egyesülete jubileumi rendezvényére, ahol is-
mét megerősíthették évtizedekre visszanyú-
ló barátságukat, összetartozásukat.

Herbály Jánosné

Az idősek világnapja alkalmából rendez-
ték meg hagyományos ünnepüket a térség 
nyugdíjas közösségei 2015. szeptember 18-
án, Martfűn. A házigazda ezúttal is a Városi 
Nyugdíjasklub volt, a nagyszabású rendez-
vény színvonalas szórakoztatásához pedig 
az önkormányzat is hozzájárult, ezzel is vi-
szonozva a település életében segítő szán-
dékukról híres klubok munkáját. 

– A Martfűn élő szépkorúak aktív közös-
ségi élete, munkájuk elismerésre érdemes.  
Vigyázunk és figyelünk is rájuk, folyamato-
san biztosítva számukra az önkormányzat 
segítségnyújtását – nyitotta a rendezvényt 
dr. Papp Antal. – Ez a mai ünnep is kiváló al-
kalom, hogy kifejezzük hálánkat. Az idősek 
világnapja alkalmából szeretettel köszöntök 
minden vendégünket, az ünnepi programok-
hoz pedig nagyon jó szórakozást kívánok – 
tette hozzá a polgármester.

A Térségi Nyugdíjas Találkozóra a Tisza-
zug baráti klubjai közül 16 fogadta el a mart-
fűi meghívást, így Cibakházáról, Öcsödről, 
Mezőhékről, Törökszentmiklósról, Rákóczi-
falváról, Tiszaföldvárról, Homokról és Kun-
szentmártonból is érkeztek, volt ahonnan 
több klub is. A martfűi szépkorú szervezetek 
közül valamennyi, összesen öt klub vett részt 
az őszi ünnepen, ahol a meghívottak köszö-
nőszavai mellett Gonda Istvánné alpolgár-
mester és a házigazda klub vezetője, Kun 
Lajosné baráti üdvözlései is hozzájárultak a 
jó hangulathoz. 

Az idősek ünnepe 

Versek, zenés-táncos előadások színesí-
tették a találkozót, melyen Sülyi Károly, a 
Martfűről elszármazott népszerű nótaénekes 
szívhez szóló dalcsokra is a nap ünnepeltjeit 
köszöntötte. 

Az ENSZ közgyűlése 1991-ben nyilvání-
totta október 1-jét az idősek világnapjává, 

azóta jut kifejezésre ünnep formájában is a 
társadalom felől a megbecsülés, az idős kor-
osztály tapasztalata, bölcsessége iránti tisz-
telet. Erről szól minden ősszel a térségi mart-
fűi találkozó is, a megemlékezéseken túl szó-
rakozással, tánccal is színesítve a nagysza-
bású rendezvényt.

Magyar Mária
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Egyeztetést tartott a helyi labdarúgó 
sportszervezet helyzetéről 2015. szeptem-
ber 16-án dr. Papp Antal polgármester, Bene-
dek Tibor, a Martfűi Labdarúgó Sportegyesü-
let vezetője, Szász Éva jegyző és Kontra La-
jos, a pénzügyi és adóügyi iroda vezetője. Az 
önkormányzat által kezdeményezett megbe-
szélésen a legfontosabb tisztázandó kérdé-
sek az egyesület a felnőtt bajnokságból való 
visszalépésére és az önkormányzati támo-
gatás felhasználására irányultak.

A Jász-Nagykun-Szolnok megyei I. osz-
tályban játszó, martfűi felnőtt labdarúgócsa-
pat a 2013-14-es idényt a 13., a 2014-15-ös 
időszakot a kiesés szélén, a 16. helyen zárta. 
A 2015-16-os versenykiírásban pedig már 
egyáltalán nem szerepel a megyei első osz-
tályú bajnokság mezőnyében a martfűi 
együttes.

A labdarúgó egyesület legjelentősebb 
támogatójának, az önkormányzatnak sem 
jelezte, hogy felnőtt korosztályban nem 
indul a következő bajnoki szezonban.

– A felnőtt csapatot visszaléptettük a 
2015-16-os bajnokságból, nem láttuk rá a fe-
dezetet, hogy a bajnokságot végig tudjuk vin-
ni. A felnőtt csapat kiesett ugyan, de a vissza-
lépések miatt maradtunk a Megyei I. osztály-
ban. Próbáltuk a csapatot egyben tartani, de 
a játékosok olyan anyagi igényekkel jelent-
keztek (ne felejtsük el, utolsó helyezett és ki-
esett csapatról van szó), amit nem tudtunk és 
nem is akartunk teljesíteni. Talán mégis el 
tudtuk volna a felnőtt csapatot is indítani, de a 
játékosok 90%-a nem lett volna martfűi kötő-
désű, s valószínűleg ezt az önkormányzat 
sem támogatta volna. Ez is közrejátszott a 
visszalépésben.

Ettől függetlenül valamennyi utánpótlás 
csapat megmaradt, U19, U16, U14, U11, U9, 
U7 korosztályban 80-90 martfűi gyerek ját-
szik. Mindenfajta bajnokságon elindultunk, a 
Bozsik Gyermek Labdarúgó Programban és 
a megyei korosztályos bajnokságban a gye-
rekek fociznak – számolt be az egyesület je-
lenlegi működéséről Benedek Tibor. – Az a 
tervünk, hogy ha indul a következő felnőtt 
bajnokság, az U19-ben játszó 22 fiatalból, 
akiknek 90%-a martfűi, megpróbálunk me-
gint összehozni, kinevelni egy csapatot. Két-
három játékost még hozunk melléjük, és ak-
kor talán a megye kettes vagy a megye hár-
mas bajnokságban el tudunk indulni jövőre – 
hallhattuk az egyesület további terveit.

A képviselő-testület, a Petyus János ve-
zette egyesület teljes vezetőségének lemon-
dását követően, a 2013. áprilisi ülésén nem 
fogadta el a Martfűi Labdarúgó Sportegyesü-
let a 2012. évi költségvetési támogatás fel-
használásáról benyújtott pénzügyi beszámo-
lóját. A testület arról is döntött, hogy a 2013. 
évben az egyesületnek megállapított támo-
gatást mindaddig ne folyósítsa az önkor-
mányzat, amíg a korábban, az önkormány-
zat által elvégeztetett külső pénzügyi szakér-
tői vizsgálat által feltárt hiányosságokat az 
egyesület nem pótolta, és az átdolgozott, a 
jogszabályi feltételeknek megfelelő 2012. évi 
beszámolóját be nem nyújtja.

Martfűi fiatal labdarúgókból nevelnének új felnőtt csapatot

Az egyesület vezetését Juhász Sándor 
majd Benedek Tibor vette át, új edzővel, fe-
gyelmezett edzésekkel. Akkor úgy tűnt, hogy 
a felnőtt csapat eredményei is javulnak.

2013-ban a labdarúgó egyesület közvet-
len önkormányzati támogatása elérte a 3,4 
millió forintot. – A 2014. évi költségvetés ké-
szítésekor, az időközben elvégzett önkor-
mányzati pénzügyi vizsgálat során megfo-
galmazott javaslatok alapján, a korábbi kép-
viselő-testület csökkentette és átdolgozta az 
addigra már Benedek Tibor által vezetett 
egyesület támogatását. Az új sporttámogatá-
si elveknek megfelelően, a közvetlen támo-
gatást elkülönítették az önkormányzat által fi-
nanszírozott működési, fenntartási költsé-
gektől.

2014-ben, az évi 14 millió forintos önkor-
mányzati sporttámogatási keretből az MVSE 
Labdarúgó Sportegyesület 3,7 millió forint 
önkormányzati támogatásban részesült. Eb-
ből 2,1 millió forintot közvetlenül felhasznál-
hatott az egyesület, 1,6 millió forintot a pálya 
és a spotlétesítmény fenntartásaként szá-
molt el az önkormányzat.

Ezt a keretet az elmúlt évben is a látvány-
csapatsportokat támogató TAO pályázatok-
kal (társasági és osztalékadó-kedvezmény) 
próbálták bővíteni. Nagy Ferenc tiszaföldvári 
vállalkozó 5 millió forinttal támogatta az 
egyesület működését. Az MLSZ pedig egy-
millió forinttal segítette a helyi Bozsik-prog-
ram lebonyolítását.

Az egyesület vezetője 2014 novemberé-
ben jelezte, hogy a 2,1 milliós éves, közvet-
len támogatási keret nem lesz elegendő, az 
edzők bérét és a csapatok mérkőzésre való 
szállítását sem tudják fizetni.

A képviselő-testület a 2014. november 
27-i ülésén, figyelemmel a megújult sport-
egyesület törekvéseire, munkájára és az 
egyesületben sportoló gyermekek magas 
számára, a labdarúgó egyesület további egy-
millió forintos támogatásáról döntött. A kiegé-
szítő támogatás felét az önkormányzat 2014. 
évi pénzügyi tartalékkerete terhére, a másik 
felét pedig az egyesület 2015. évi támogatá-
sa előlegeként folyósították, azzal, hogy a 
labdarúgó egyesület kiegészítő költségvetési 
támogatásra a továbbiakban nem számíthat.

– 2014 novemberében kért az egyesület 
egymillió forintot a további működéséhez, je-
lezve, hogy nem jön ki az éves támogatásból. 
Ekkor szavazta meg a testület, hogy 500 

ezer forintot odaad mindenféle térítés nélkül, 
a másik ötszázezer forintot, tehát az egymil-
lió forintot két részre bontva, a következő évi 
támogatás terhére biztosítja – emlékeztetett 
az egyeztetésen dr. Papp Antal az elmúlt év 
végi plusz juttatásra.

Időközben újabb személyi változások tör-
téntek a labdarúgó sportegyesület vezetésé-
ben. Év elején Benedek Tibor kérte a vissza-
hívását, majd az egyesület 2015. február 13-
i, éves közgyűlésén a jelenlévők új vezetősé-
get választottak. Ekkor elnökként Sóvári 
Sándor, vezetőségi tagként a korábbi tagok 
közül hárman, Benedek Tibor, Szántó Lajos 
és Hovodzák Ferenc vállalt szerepet az 
egyesület irányításában, új  vezetőségi tag-
ként pedig Dorogi Attilát választották meg. 
Néhány hetet követően azonban visszaren-
deződött a korábbi vezetés.

– Munkahelyi elfoglaltságaim miatt kez-
deményeztem az egyesület vezetésének át-
adását. Az egyesület új vezetőjének, Sóvári 
Sándornak azonban voltak olyan elképzelé-
sei, amelyekkel igazán nem tudtunk azono-
sulni. A felnőtt csapatot már félévkor vissza 
akarta léptetni azzal, hogy nem látja a fede-
zetet a bajnokság végig viteléhez. Én úgy 
gondoltam, hogy ha már elindultunk, valami-
lyen úton-módon vigyük végig a teljes sze-
zont. Sanyi ekkor azt mondta, hogy ő ebben 
a formában tovább nem tudja vállalni az 
egyesület vezetését, ezért – döntését tiszte-
letben tartva – visszaállítottuk a régi vezetést 
– idézte fel a történteket Benedek Tibor.

A dr. Papp Antal által elmondottak alapján, 
a korábbi vezetés visszarendeződéséhez az 
is hozzájárult, hogy az új egyesületi vezető 
havi díjazást igényelt, ami addig nem volt 
gyakorlat.

A régi-új vezetőség tagjai: Benedek Tibor 
elnök, Farkas Roland, Hovodzák Ferenc, 
Szántó Lajos és Kardos Mihály.

A 2015. évi önkormányzati sporttámoga-
tási keret februárban elfogadott felosztása 
alapján: a Martfűi Labdarúgó Sportegyesü-
let, az előző évi 500 ezer forintos előleggel, 
2.510 ezer forint működési célú, közvetlen tá-
mogatást vehet igénybe. A sportlétesítmény 
használatának értékét, közvetett támogatás-
ként, 1.652 ezer forint éves összegben neve-
sítette az önkormányzat.

– Az idei tervezett támogatási összeget 
már teljesen kifizettük. Most pedig ott tar-
tunk, hogy szeptembertől felnőtt foci 
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nincs. Igazság szerint az önkormányzati tá-
mogatási szerződésben nem szerepel az, 
hogy külön kell venni a felnőtt és a korosztá-
lyos bajnokság támogatását, tehát ez végül 
is működik jelenleg – állapította meg dr. Papp 
Antal, hozzátéve, hogy nem tud és nem is 
akar ebbe belekötni, de szeretne arról tájé-
koztatást, hogy mindez hogyan fog működni 
a továbbiakban. 

– Ha a felnőtt korosztályban is lenne mart-
fűi csapatunk, az utánpótlás korosztályokkal 
együtt, legalább 5-5,5 millió forintra volna 
szüksége az egyesületnek a megfelelő mű-
ködéshez – válaszolta ez irányú kérdésemre 
Benedek Tibor.

Ahogyan fogalmazott, nehéz helyzetben 
vannak, mert sikertelenül próbáltak meg he-
lyi cégeket, vállalkozásokat bevonni a finan-
szírozásba. A maguk is nehézségekkel küz-
dő vállalkozások és nagy cégek többsége is 
elzárkózott a támogatástól. Talán a TAO pá-
lyázat terén számítanak pozitív elmozdulás-
ra a nyereséges cégeknél a jövőben. 

Ez a sportszervezet mozgatja a legtöbb 
gyermeket, mégis gondot okoz az egyesület 

működésében a gyermekek számának és a 
labdarúgás iránti érdeklődésének csökkené-
se.

– Gyerek se nagyon van, a focinak sincs 
vonzereje manapság számukra, és a néző-
ket sem vonzza maga a foci – állapították 
meg az egyeztetés résztvevői. – Martfűn 
nagy a választék a sportok terén a gyere-
kek számára, a triatlontól kezdve, a kara-
tén keresztül, mindegyik magas színvo-
nalon működik – hangsúlyozta dr. Papp An-
tal. – A focira már kevésbé megy el a gyerek, 
érdekli, tetszik neki, de itt csak nem olyan, 
mint egy MB I-es focicsapat... Focizgat egy 
ideig, és amikor elkerül középiskolába, in-
kább oda jár tovább focizni. Nincs megtartó 
erő a helyi fociban – emelte ki Benedek Tibor. 
– Az előző képviselő-testület, a sporttámoga-
tás rendszerének átalakításakor is előtérbe 
helyezte az utánpótlás-nevelést a nem mart-
fűi, felnőtt játékosok kifizetéseivel szemben – 
emlékeztetett Kontra Lajos.

Az önkormányzat sportkoncepciójának 
legfontosabb alapelve, hogy a sportszerve-
zeteknek az önkormányzat nem fenntartója, 

hanem támogatója. A képviselő-testület a 
sporttámogatások odaítélésekor a kiemelt 
sportágak pályázati lehetőségeit, pályázati 
eredményességét, a taglétszámot, az után-
pótlás nevelést és az elért eredményeket is 
mérlegeli.

A megbeszélésen elhangzottak alapján, a 

sport- és önkormányzati vezetők egyaránt 

előrelépést várnak a megújuló, nagyobbrészt 

martfűi játékosokból álló labdarúgócsapattól. 

A helyi mérkőzések népszerűsítésére is na-

gyobb hangsúlyt helyez a labdarúgó egyesü-

let, hiszen szinte minden hétvégén játszik ha-

zai pályán valamelyik martfűi gyermek- vagy 

ifjúsági focicsapat.

Benedek Tibor abban is bízik, hogy újabb 

támogatók, cégek, vállalkozások is segítik 

majd az utánpótlás-nevelés terén évek óta 

kiemelkedő eredményeket elérő Martfűi Lab-

darúgó Sportegyesület működését, az egye-

sület kereteiben focizó gyerekeket, fiatalokat 

és talán majd a felnőtté vált martfűi fiatalok-

ból álló, leendő felnőtt csapatot.

Herbály Jánosné

Martfű volt a házigazdája a 2015-ös, őszi 
szezon nyitányának, ahol az U11 és U13-as 
korosztály tornarendszerben mérhette össze 
futballtudását. A nedves, kissé csúszós pálya 
ugyan nehezítette a gyerekek dolgát, de így 
is színvonalas mérkőzéseket láthattunk. 
Szeptember 13.-án kezdődött a torna, a 
martfűi sporttelep futballpályáján.

A Bozsik-program az utánpótlás (U7 - U9 - 
U11-es) korosztályok versenyeztetési formá-
ja, amit az MLSZ által kijelölt központokban 
szerveznek, amelyek közül az egyik Martfűn 
van. A megyében 12 regionális központ mű-
ködik, általánosságban 6-7 csapattal egy-
egy körzetben.  Az utazási és egyéb költsé-
geket figyelembe véve alakulnak ki a csopor-
tok, bár működésüket igyekszik az MLSZ is 
támogatni. A martfűi központhoz tartozik Ti-
szaföldvár, Rákóczifalva, Kunszentmárton 
és Csépa. Ez a jelenlegi felállás, de szokták 
váltogatni a csapatok besorolását, hogy ne 
mindig ugyanazok a csapatok találkozzanak 
egymással. A martfűi egyesület, mintegy har-
minc gyermeket „foglalkoztat” a program ke-
retein belül.

Csík Zoltán a Martfűi LSE technikai veze-
tője jó játékot kívánt a résztvevőknek, majd 
rögtön kezdetét vette a rendezvény. Két kü-
lönböző pályán zajlottak az összecsapások, 
és körmérkőzéses rendszerben minden csa-
pat játszhatott egymással.

A két martfűi csapat mestere, Hovodzák 
Ferenc és Farkas Tamás rendkívüli fegye-
lemmel vezették növendékeiket,akik gólt gól-
ra halmozva szórakoztatták a tornára látoga-
tó közönséget. Cibakháza és Rákóczifalva 
csapatai mellett, a martfűi együttes bizonyult 
a legeredményesebbnek.

A Bozsik-program alapelve, hogy nem 
erőltetik rá a gyermekekre a teljesítmény-

Sikeresen kezdték a martfűi ifjak a Bozsik-program
első, őszi fordulóját

kényszert, ezért nincs bíró, és az eredményt 
sem jegyzik. A mérkőzések után minden 
gyermek kap ajándékot és csapatonként egy 
fő különdíjat.

A fiatalabbak (U7-U9) összecsapásainak 
első fordulóját szeptember 19.-én, ugyan-
csak a Városi Sporttelepen rendezték meg. 
Az U11 korosztály következő fordulója szep-
tember 26.-án, szintén Martfűn folytatódott.

Az U7-U9 korcsoport fordulója október 
17.-én vasárnap folytatódik, délelőtt 10 óra-
kor, az U11-U13 korcsoport következő fordu-
lói pedig október 25.-én vasárnap 10 órától 
és november 15.-én szintén vasárnap 10 
órától zajlanak majd. Az U-14 korosztály kö-
vetkező mérkőzésén november 1.-jén 
ugyancsak vasárnap 10 órától szurkolhatunk 
a martfűi sportpályán.

Az U-16 korosztály hazai mérkőzéseinek 
következő időpontjai: Martfűi LSE - Kunhe-
gyesi ESE október 17., Martfűi LSE - Csépai 
SE október 24., Martfűi LSE - Tiszaföldvári 

VSE november 7., Martfűi LSE - Fegyverneki 
KSE november 14.

A megyei U-19 korosztály meccsei pedig 
a következő időpontokban folytatódnak, ahol 
a helyszín szintén a martfűi sportpálya lesz: 
Martfűi LSE - Kunhegyesi ESE október 17., 
Martfűi LSE - Csépai SE október 24., Martfűi 
LSE - Tiszaföldvári VSE november 7., Martfűi 
LSE - Fegyverneki KSE november 14.

A csapatoknak további szép sikereket kí-
vánunk, hajrá Martfű!

Kupeczki Ádám
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A Nonstop vetélkedő is 25 éves Martfűn, 
éppen annyi, ahány évvel ezelőtt megalakult 
a Városi Szabadidős Kör Egyesület, amely-
nek nevéhez fűződik. A Szőke Ferenc veze-
tésével működő civil szervezet a helyi és kör-
nyékbeli fiatalok számára kikapcsolódást 
nyújtó programok sorával vált ismertté váro-
sunkban, melyek közül csak az egyik az igen 
közkedvelt, 12 órás Nonstop vetélkedő.

Az idei versenyen, ahogyan az előző 
években is, ugyanazon települések, Tisza-
földvár, Mezőtúr, Szolnok és Martfű középis-
koláinak fiataljai mérték össze tudásukat és 
ügyességüket 2015. október 3-án. A 12 órán 
át tartó kitartó versengés számos szellemi és 
ügyességi feladat elé állította a fiatalokat, a 
nonstop vetélkedők már megszokott vagy 
éppen újdonsággal szolgáló kihívásait felso-
rakoztatva.

A pontok összesítése alapján, az izgal-
mas nap végén a negyedik helyezésért járó 
elismerést a mezőtúri Teleki Blanka Gimnázi-
um csapata vette át. Harmadik helyen vég-
zett a martfűiek csapata a Damis diákokkal 
és a szabadidőkör tagjaival, míg a második 
helyen a tiszaföldvári Hajnóczysok végeztek. 
A 2015-ös, jubileumi rendezvény nonstop 
győztesei ez alkalommal a szolnoki ÉPFA di-
ákjai lettek. Egyéni díjazás is dicsérte a csa-
patok legaktívabb tagjait, ezzel is elismerve 
kimagasló munkájukat.

Ez a nap más volt, mint a többi a martfűi 
nonstopok sorában, hiszen a gyerekek szó-
rakoztatásán túl jubileumi ünnepségre is ké-
szültek a szervezők. Emléklapok, ajándék-
csomagok, gratulációk sora is emlékeztetett 
a Városi Szabadidős Kör 25 évvel ezelőtti 
megalakulására. A város polgármestere által 
átnyújtott elismerések fejezték ki a köszöne-
tet Szőke Ferencnek, segítőinek, a szerve-
zőknek, a csapatoknak, a pedagógusoknak, 
a szponzoroknak, a zsűritagoknak és a hosz-
szú évek óta a játékvezetést lebonyolító Var-
ga Zoltánnak, feleségének és Katona Csa-
bának. 

A város életét, rendezvényeit színesítő, 
25 éves egyesület alapítója is örömmel kö-
szöntött mindenkit, aki a szabadidős kör ön-
zetlen közösségi munkáját bármilyen formá-
ban segítő szándékkal támogatta, azt a célt 
szem előtt tartva, hogy minél több játékos 
programmal, vetélkedővel, koncerttel színe-
sítsék a fiatalok életét.

Szőke Ferenc ezúton is köszönetét fejezi 
ki a Nonstop vetélkedő kiemelt támogatói-
nak: Martfű Város Önkormányzata, Bunge 
Zrt. Martfű, Boldog István Országgyűlési 
képviselő, Martfű Városi Művelődési Köz-
pont és Könyvtár, Martfű Média, Bartus Csa-
ba vállalkozó, Fehér Imre vállalkozó, Kollár 
Marianna vállalkozó, Sólyom és Fia Martfűi 
Gumiipari Kft., Lorenz Shoe Group Kft., Lu-
kács Cipőgyártó Kft., Dzsinn Grillbüfé, Cicero 
Pizzéria, Tuti-Suli Autósiskola, Lilla Papír-író-
szer, Szilágyi és Társa Bt., Bagdán Sándor, 
Csüge Tata Boltja, Dorogi Attila és Rácz Ro-
land.

Magyar Mária

Negyedszázada a szabadidős programokért

Régen látott erős mezőny jött össze az 

Európa Ópen Szolnok Kupán 2015. szep-

tember 5-én. Kiváló tapasztalatszerzési le-

hetőség volt ez a szoros nemzetközi mezőny 

a martfűi karatésok számára. A Victory ez al-

kalommal kevés versenyzőt indított, de ők 

igazán nagy örömöt okoztak klubjuknak.

Több rendkívül színvonalas küzdelmet 

láthattunk már a selejtezőkben is. A nevezés-

ből tudhattuk, hogy a világszinten is kiváló 

orosz, kazah, ukrán, grúz, román, lengyel, 

horvát és svéd versenyzők ígéretes küzdel-

meket tartogatnak erre a napra, természete-

sen beleértve nemzetünk versenyzőit is. A 

Victory színeiben Radics István kezdett. A 

Szolnok Kupa számára még az első nemzet-

közi versenyek egyike volt. Bár győznie nem 

sikerült, mindenképp hasznos tapasztalat 

volt ez számára.

Bálint Armand nemzetközileg nagyon ruti-

nos és erős ellenfeleket vert meg. Egy kör-

íves fejrúgással az idény egyik legnagyobb 

magyar K.O.-ját is ő produkálta a szurkolók 

nagy örömére. Végül világbajnokunk tudta 

csak megállítani aVictory-s harcost, így Ar-

mand a legjobb 8-ban zárta a rendkívül erős 

Szolnok Kupát.

Körmöndi Lídiáé a Szolnok Kupa bajnoki címe,
Müller Anitáé a csillogó bronz

Körmöndi Lídia a VB felkészülés része-
ként öltött ezen a napon karate ruhát 65kg 
súlycsoportban. Az első körben egyből egy 
test K.O-val nyitott, majd további magabiztos 
győzelmekkel jutott a dobogó tetejére, ami 
nagy öröm volt, hiszen a középsúlyú hölgyek 
kategóriájában is több nemzetközi bajnok le-
győzésén keresztül vezetett az út az aranyig.

Müller Anita hatalmas kitartásról tett tanu-
bizonyságot, hiszen egy nagyon szoros csa-
tában, több hosszabbítás alkalmával is ké-
pes volt legyőzni kiváló orosz ellenfelét. A 
sorsolás nem kedvezett a martfűi barátnők-
nek, mivel Anita az elődöntőben Lídiával 
mérkőzött, ahol talán a nap legszebb és leg-
tisztább női küzdelmét produkálták edzőjük, 
Sensei Stefanovics József szerint. Ezzel a 
remek teljesítménnyel Anita egy nagyon em-
lékezetes bronzérmet hozott klubjának Szol-
nokról.

Mindenkinek hasznos volt ez a látványos 
és erős verseny, a Martfűi Victory Kyokushin 
Karate Klub pedig ismét tudott minek örülni!

Szép volt! Hajrá Victory, hajár Magyar ka-
rate! Október végén irány a világbajnokság 
Tokióban, ahol Balogh Zsoltnak és Körmöndi 
Lídiának szurkolhatunk.

Forrás: victorykarate.hu     Nagy Sándor
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600 ezer forint támogatást biztosít 2015. 
évre az önkormányzat a Martfűi Férfi Kézi-
labda Egyesület számára. A hosszadalmas 
jogi procedúra lezárását követően nemrég 
bejegyzett sportegyesület támogatásáról a 
2015. szeptember 30-i ülésén döntött a kép-
viselő-testület.

A városi sportszervezetek, egyesületek 
működéséhez hozzájáruló önkormányzati 
támogatás igénylésének feltételeit, formáját 
és az elszámolás szabályait az önkormány-
zat sportkoncepciójában határozta meg a 
képviselő-testület. 2015. évre vonatkozóan 
az önkormányzat költségvetésében sporttá-
mogatásra 14 millió forint állt rendelkezésre. 
Az év közbeni, indokolt rendkívüli igényekre 
gondolva, a teljes keret felosztására nem ke-
rült sor. A tartalék támogatási keretre nyújtott 
be támogatási kérelmet az újonnan alakult 
Martfűi Férfi Kézilabda Egyesület, az egye-
sület működéséhez kérve az önkormányzat 
hozzájárulását.

– Tudtunk a kézilabda egyesület várható 
újjáalakulásáról, és ezt követően az egyesü-
let be is nyújtotta sporttámogatási kérelmét – 
erősítette meg a támogatási javaslat előter-
jesztőjeként Rágyanszky István, a Művelő-
dési, Oktatási, Sport, Civil- és Egyházi Kap-
csolatok Bizottságának vezetője.

Önkormányzati támogatás az újjáalakult 
férfi kézilabda egyesületnek 

Ahogy arról korábban a martfűi sportbará-

tok sajnálattal értesültek, 2014-ben meg-

szűnt a férfi kézilabda csapat. Néhányan úgy 

gondoltuk, nem lehet, hogy egy ilyen nagy 

kézilabda hagyományokkal rendelkező vá-

ros csapat nélkül maradjon. Ezért 2015 júliu-

sában megalakítottuk a Martfűi Férfi Kézilab-

da Egyesületet, amely a 2015/2016 szezon-

ban a JNSZ megyei I. osztályú bajnokságban 

szerepel. Célunk, hogy a martfűi kézilabda 

legyen méltó régi nagy híréhez, és hogy a 

sportbarátok és a csapat közösen együtt jól 

szórakozzanak.

Ezen elképzelésünket az Önkormányzat 

is magáénak érezte, és szíves támogatásá-

val hozzájárult ahhoz, hogy a bajnokságban 

eredményesen szerepeljünk. Ennek érdeké-

ben az első lépéseket meg is tettük, hiszen 

első hivatalos mérkőzésünkön, 10.04.-én 

Törökszentmiklóson előbb 25:21-re győztük 

le Szolnok csapatát, majd a másodikon 

21:18-ra diadalmaskodtunk Rákóczifalva 

csapata felett.

A következő fordulóra Martfűn kerül sor 

2015.10.18.-án vasárnap, 10:00 óra kez-

dettel.

A belépés ingyenes, mindenkit szeretettel 

várunk!

 MFKE vezetősége

Újra férfi kézilabda
Martfűn!

– Az előző martfűi férfi kézilabda egyesü-

let jogutód nélkül megszűnt. Mi most ismét 

életre hívtuk a megyei első osztályban elin-

duló férfi kézilabda csapatot. A nevezési díja-

kat, a sportorvosi díjakat és még sok mást is 

ki kellett fizetni az elmúlt időszakban, amit 

eddig jórészt magam finanszíroztam – szá-

molt be a képviselő-testületi ülésen a csapat 

újjáalakulásáról Szikszay Balázs.

A kézilabda egyesület vezetőségi tagjától 

azt is megtudtuk, hogy változó a martfűi játé-

kosok aránya, jelenleg 16 helyi és 8 máshon-

nan érkező játékosból áll a csapat. Az egye-

sület vezetője, Serfőző Ádám rendelkezik 

edzői képesítéssel. A kézilabda egyesület 

TAO-s támogatásra nem jogosult. Az is el-

hangzott, hogy megyei első osztályban nem 

kötelező az egyesületnek ifjúsági csapatot 

indítania.

A Martfűi Férfi Kézilabda Egyesület, az 

önkormányzati támogatás és a tagdíjbevéte-

lek mellett, az éves pénzügyi tervében jelen-

tős vállalkozói támogatásra is számít. 

A kézilabda csapat, a Városi Sportcsar-

nok leterheltsége miatt, heti két edzéssel ké-

szül a bajnoki fordulókra.  

Herbály Jánosné

Kiváló eredményeket könyvelhettek el a 
közelmúltban megrendezett íjászversenye-
ken az MVSE Deák Miklós Martfűi Hagyo-
mányőrző Íjász Szakosztályának sportolói, 
öregbítve a város és az íjászklub hírnevét.

A 2015. szeptember 19-én megrendezett 
Besenyszögi Íjászversenyen közel 160 
versenyző indult, az ország több pontjáról, 
ahol a martfűi versenyzők közül Balogh Fan-
ni 1. helyezettként aranyérmet hozott el, Ke-
nyeres Viktória 2. helyezettként ezüstérem-
mel zárta a versenyt, Tóth Sára pedig 3. he-
lyezettként bronzérmet vehetett át.

A szeptember 26-án 8. alkalommal, Ti-
szaföldváron megrendezett Aranyhegy 
Íjászversenyen is kimagaslóan teljesítettek 
a martfűi íjászok, hat versenyzőnk közül öten 
éremmel zárták a versenyt. Kenyeres Viktó-
ria és Sápi Zádor 1. helyezettként arany-
éremmel, Szabó Tamás 2. helyezettként 
ezüstéremmel térhetett haza. Balogh Fanni 
és Vígh János 3. helyezettként bronzérmet 
vehetett át.

A martfűi Deák Miklós íjász szakosztály 
2014 májusában alakult.  Jelenleg 17 fővel, 
Nagy Mihály vezetésével gyakorolják ezt a 
hagyományos és egyre népszerűbb sport-
ágat a klub kereteiben.

Herbály Jánosné

Íjászaink újabb
sikerei

Európai Mobilitási Hét, Autómentes nap Martfűn
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Élethű festmények, grafikák, különleges 
tűzzománc képek, dísztárgyak, aprólékos 
horgolt kézimunkák, fafaragások kerültek 
többek között kiállításra a 2015-ös Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Amatőr Alkotók 
Képző- és Iparművészeti Tárlatán. A kiállítás 
szervezője, a Nemzeti Művelődési Intézet 
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Irodája idén 
is nagy számban várta az amatőr művészek 
pályázatait. Nagy öröm és büszkeség Martfű 
városának, hogy már hosszú évek óta, így 
idén is a Martfű Városi Művelődési Központ 
és Könyvtár adhat otthont a megyei amatőr 
alkotók kiállításra kerülő munkáinak.

A tárlat Jász-Nagykun-Szolnok megye 61 
amatőr művészének legkiemelkedőbb alko-
tását gyűjtötte egybe, amelyek 197 pálya-
munka közül kerültek ki, a szakmai zsűri egy-
hangú értékelése alapján. Városunkból hét 
alkotó, Kecse Gyula, Kerékgyártó Emese, 
Kupeczki Ádám, Rőszerné Fodor Ágnes, 
Stonawski József, Stonawskiné Szűcs Klára 
és Varga Béla  munkáit láthatjuk a kiállításon, 
akik munkásságára méltán lehetnek büsz-
kék a martfűiek.

A nyilvános zsűrizés 2015. szeptember 
16-án zajlott, melyen Nagy Júlia iparművész, 
Kovács Anikó festőművész és Csontó Lajos 
grafikusművész szempontjai alapján dőlt el, 
hogy mely pályamunkák kerülnek október-
ben kiállításra. A zsűrizés ideje alatt az alko-
tók Verebes György a Szolnoki Művésztelep 
vezetőjének előadását hallgathatták meg. 

Az október 2-ai megnyitó ünnepségre ér-
kező vendégeket Asztalos Árpádné, a Műve-
lődési Központ igazgatónője köszöntötte.

– Nagy öröm Martfűnek minden ősszel ez 
a kiemelt program, melyről mondhatom, 
hogy az egyik legkedvesebb kiállításom. Jó 
látni azokat a sugárzó arcokat, alkotásokat, 
azt az örömöt, hitet, ahogy készülnek ezek a 
munkák – fejezte ki elismerését Asztalos Ár-
pádné.

Dr. Papp Antal polgármester is kiemelte 
köszöntő beszédében, hogy Martfű már 
hosszú évek óta ad helyet a megyei tárlat-
nak, így nagy örömére szolgál, hogy idén is 
ez a város hozza össze a megyebeli alkotó-
kat, az amatőr képző- és iparművészeket.

Kárpáti Árpád, a Nemzeti Művelődési In-
tézet Szakmai vezetője pedig a művészeti te-
vékenységek fontosságát hangsúlyozta, el-
ismerését fejezve ki az alkotók munkássága 
iránt.

– Amit önök alkottak, az egy olyan tevé-
kenység, amivel nemzeti szinten, kiemelten 
foglalkoznunk kell. Örömmel mondhatom és 
igazolhatom vissza azt, hogy Jász-Nagykun-
Szolnok megye az országban talán élen jár 
az amatőr művészeti tevékenységi körben, 
melyben ilyen részvétellel és ilyen múlttal 
tudnak jelen lenni. Nagy dolog ez és nagy el-
ismerés ez országos szinten is – hangsú-
lyozta Kárpáti Árpád.

Az idei elismerések átadását megelőzően 
a Balance Művészeti Egyesület tehetséges 
növendékeinek előadását láthattuk, melyen 
országos táncversenyeken díjazott koreog-
ráfiáikat mutatták be.

Megyei Amatőr Alkotók Képző- és
Iparművészeti Tárlata Martfűn 

A megyei amatőr tárlat díjait Hajnal Lász-
ló, a Nemzeti Művelődési Intézet Jász-Nagy-
kun-Szolnok Megyei Irodájának vezetője ad-
ta át. 

A Nemzeti Művelődési Intézet fődíjait 
Györgyei Jánosné és Csernai István szolnoki 
valamint Dr. Kotró László kengyeli alkotó ve-
hette át az ünnepélyes megnyitón.

A Művelődési Központ különdíját Darmó 
Éva (Tiszaföldvár), Martfű Város különdíját 
Sági Pál  (Cegléd) érdemelte ki.

A zsűri további különdíjakat is megítélt a 
legszebb munkák alkotóinak, így szintén 
tárgyjutalmat vehetett át Baricza Szilárdné 
Molnár Éva (Szolnok), Kaposváriné Mihályi 
Mária (Szolnok), Kiss Julianna (Jászfénysza-

ru), Liget Ervinné (Szolnok), Sinkáné Dimó 
Ilona (Szolnok), Szolnoki Lászlóné (Jászfel-
sőszentgyörgy), Ladányi Ferenc (Tiszaföld-
vár), Sari Osman (Szolnok) és Szamecz 
László (Kunszentmárton).

A megnyitó ünnepségen minden alkotó 
emléklapot vehetett át, valamint a tárlatról 
készült kiadványt és a kiállított pályamunká-
kat tartalmazó DVD-t is hazavihették emlékül 
megyénk kiváló amatőr művészei.

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Amatőr 
Alkotók Képző- és Iparművészeti Tárlatának 
festményei, dísztárgyai és más művészeti al-
kotásai október 30-ig láthatóak a Művelődési 
Központ emeleti galériáján és kiállítótermé-
ben.                                    Körmöndi Lídia

2015. szeptember 12-én, Szűz Mária ne-
ve napján részt vettünk az andocsi búcsú-
ban. Ezen a szép őszi, szombati napon 32-
en indultunk el Andocsra, erre a több mint öt-
száz éves dunántúli búcsújáró helyre. A régi 
legenda szerint még az 1500-as évek elején 
angyalok hozták el Kalocsáról a Szűzanya 
kegyszobrát és a kápolnát a mai helyére, An-
docsra. Azóta az addig ismeretlen falu Nyu-
gat-Magyarország egyik legjelentősebb za-
rándokhelyévé vált.

A csodáknak és a rendkívüli imameghall-
gatásoknak végtelen sora messze földön is-
mertté tette Andocs nevét. Még a törökök is 
annyira tisztelték, hogy meghagyták a tor-
nyon a keresztet, sőt védelmet biztosítottak 
az ide érkező zarándokoknak, valamint segí-
tették az itt letelepedett ferences papok és 
szerzetesek lelkipásztori munkáját, adomá-
nyokkal látták el a kápolnát. A török hódoltság 
után kolostor, majd egy szép barokk templom 
is épült, amely ma hazánk egyik legszebb 
műemlék temploma. A ferences rendház év-
könyvei nagyon sok csodás gyógyulást je-
gyeztek fel. Nemcsak a lelki betegek nyerték 
(nyerik) vissza egészségüket, megnyugvá-
sukat, hanem a testi betegek is itt köszöntik 
legnagyobb reménnyel a Betegek Gyógyító-
ját. A feljegyzéseken kívül ezt bizonyítja a sok 
hálatábla, illetve a Mária Múzeumban elhe-
lyezett, a meggyógyultak által adományozott 
Mária ruhák sokasága (jelenleg 334 db.). 
Ugyanis a fából készült kegyszobrot minden 
második hét péntek délelőttjén a liturgikus 
időszaknak megfelelő színű ruhába öltözte-
tik, a fogadalmi ajándékként készült ruha 
egyikébe. Találkoztunk még egy Kínából 
adományozott Mária palásttal is.

A Római Katolikus Egyházközség hírei
ANDOCSI ZARÁNDOKLAT

A Mária Múzeum megtekintése után a bú-
csúi szentmisén vettünk részt, ahol köszön-
töttek bennünket a különböző helyekről érke-
zett többi zarándokcsoporttal együtt (voltak 
Esztergomból, Balatonszabadiból, Török-
koppányból és más helyekről).

A szentmise után megnéztük zarándok-
ház körüli parkot, a Szentkút vizéből felavat-
tuk az új zarándokokat. Andocs után követ-
kező célunk a balatonboglári várdombon ta-
lálható gömbkilátó volt, ahol csodálatos kilá-
tás nyílt az egész Balatonra. Ezután Balaton-
lellén a szabad strandon belelógattuk lábun-
kat a tó vizébe (néhányan), majd a lellei 
templomban Kovács Jenő plébános várt 
bennünket a megbeszélt időpontban.

Régi szolgálati helyünkön, ahol 11 évet 
töltöttünk el, kedvesen fogadtak bennünket. 
Megtekintettük az új közösségi házat, ezután 
pedig a volt balatonlellei polgármester, Szűcs 
László és kedves ismerősei, a Magyar család 
tagjai egy boros pincébe invitálták a társasá-
got borkóstolásra és baráti beszélgetésre. 
Kegyelmekben és élményekben gazdagon 
értünk haza a késő esti órákban.

Felnőttek felkészítése a beavató szent-
ségekre

Várjuk azoknak a felnőtteknek a jelentke-
zését, akik nincsenek megkeresztelve és 
szeretnének a keresztség szentségében ré-
szesülni, illetve meg vannak keresztelve, de 
elsőáldozók, bérmálkozók szeretnének len-
ni. A vasárnapi szentmisék után az ő részük-
re felkészítő foglalkozásokat, csoport össze-
jöveteleket tartunk a plébánián.

Kovácsik Antal

plébániavezető, állandó diakónus
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VÁROSI
MŰVELŐDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfőtől - péntekig 8.00 - 
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-
552

MARTFŰ

Október 17. szombat, 20 óra:

„BOR és JAZZ” a Suszter Kávézó szer-
vezésében. Vendég borászat: Takler Pin-
cészet (Szekszárd). Belépődíj: 2.500 Ft

23 óra: Klubszínpad: Pribojszki Mátyás és 
Szász Ferenc Duó.

Belépődíj: 1000 Ft. Szervező: Suszter Ká-
vézó

Csiri-Biri bérlet 2015-2016 évi előadásai:

Október 20. kedd, 15 óra:

Sárkányjárgány – A Rutkai Bori Banda 
koncertje.

A Csiri-biri színházbérlet 1. előadása

2015. november  23. hétfő, 15 óra:

Diótörő – a Nektár Színház előadása

2016. február

Mirkó királyfi – a Magyar Népmese Szín-
ház előadása

 2016. Április

A Láda Titka, avagy sehol és valahol – 
A Fitos Dezső Társulat táncelőadása

A bérlet ára: 2.700 Ft. Bérletek válthatók 
2015. október 20-ig a Művelődési Köz-
pont pénztárában, az iskolákban és óvo-
dákban.

Ünnepi megemlékezések az 1956-os for-
radalom és szabadságharc alkalmából

Október 22. csütörtök, 9 óra: A Martfűi Jó-
zsef Attila Általános Iskola ünnepi meg-
emlékezése 

Október 22. csütörtök, 11.30: A Szolnoki 
Szolgáltatási SZC Damjanich János 
Szakképző Iskolája, Gimnáziuma és Kol-
légiuma ünnepi megemlékezése

Október 22. csütörtök 17 óra: Városi ün-
nepi megemlékezés a Művelődési Köz-
pont színháztermében.

Ünnepi műsor a Szolnoki Szolgáltatási 
SZC Damjanich János Szakképző Iskolá-
ja, Gimnáziuma és Kollégiuma diákjai elő-
adásában.

18 óra: Fáklyás felvonulás, megemléke-
zés és koszorúzás a református temp-
lom 1956-os emlékhelyénél. Indulás a 
művelődési központ elől.

Október 22. csütörtök, 22 óra:

CURTIS  - G.W.M  – Rap Biblia turné,

Warm up with  DJ ESZENYI.

a Suszter Kávézó szervezésében. Belépő 
elővételben 1500, a helyszínen 1800 Ft.

KIÁLLÍTÁS

Október 2.-30:

Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Képző- 
és Iparművészeti Tárlat intézményünk 
galériáján és kiállító termében.

Színházi buszjárat – Szolnok, Szigligeti 
Színház

Október 20. kedd, 18 óra:

A padlás – A Tímár bérlet előadása

MÚZEUMI PROGRAMOK

MÚZEUMOK ŐSZI FESZTIVÁLJA –

szeptember 28. - november 15.

Október 29. csütörtök, 10-14 óra:

Múzeumi őszbúcsúztató – Múzeum 
születik c. konferencia. Bemutatkozik 
az egyéves Martfűi Hely- és Ipartörténeti 
Gyűjtemény.

November 3. kedd 13.30-16 óra:

16+ Rejtély a múzeumban - Kalandjáték 
a '70-80-as évek világából

OKTÓBERI KÖNYVTÁRI PROGRAMOK

Október 22. csütörtök, 10 óra:

Danolda - zenés baba-mama foglalkozás

Október 22. csütörtök, 17 óra:

Mesélde – zenés mesehallgatás

NOVEMBERI ELŐZETES

November 21. szombat, 19 óra:

EXPERIDANCE PRODUCTION

ESSZENCIA - A Ritmus ünnepe című 
előadása Martfűn a Művelődési Központ 
színháztermében.

Koreográfus: Román Sándor

Belépőjegyek már elővételben kaphatók!

Lepje meg szeretteit egy fergeteges tánc-
színházi élménnyel!

MARTFŰ MOZI FILMEK
(korhatár, 3d és szinkron jelzéssel)

Október 16. péntek, 16 óra: Bazi nagy fran-
cia lagzik (3d, f), 18 óra: Mentőexpedíció 
(3d, sz)

Október 17. szombat 16 óra: A (sz)ex az 
oka mindennek (sz), 18 óra: Az útvesztő - 
tűzpróba 2 (3d, sz)

Október 18. vasárnap 16 óra: Legenda 
(sz), 18 óra: Mentőexpedíció (3d, sz)

Október 24. szombat, 16 óra: Mentőex-
pedíció (3d, sz), 18:30: Bíborhegy (sz)

Október 25. vasárnap, 16 óra: Az útvesztő - 
tűzpróba (3d, sz), 18.30: Bíborhegy (sz)

Október 27. kedd, 18 óra: Bíborhegy (sz)
Október 28. szerda, 16 óra: Bíborhegy (sz), 

18:30: Mentőexpedíció (3d, sz)
Okt. 29. csütörtök, 18 óra: Bíborhegy (sz)
Október 30. péntek, 16 óra: A (sz)ex az oka 

mindennek (sz), 18 óra: Legenda (sz)
Október 31. szombat 16 óra: Legenda (sz), 

18 óra: Bíborhegy (sz)
November 1. vasárnap, 16 óra: Doboztrol-

lok (sz), 18 óra: Bíborhegy (sz)

Rendhagyó asztrofotó kiállítás nyílt 2015. 
szeptember 18-án Bach Zoltán, Bagi László 
és Klacsány Imre képeiből a Martfű Városi 
Művelődési Központ és Könyvtár emeleti ga-
lériáján.

A fotóművészeket és a megjelent vendé-
geket Asztalos Árpádné, a Művelődési Köz-
pont igazgatója köszöntötte, közös kirándu-
lásra invitálva a világűr szépségeinek megis-
merésére.

– Minden gyerek és felnőtt számára va-
rázslatos világ a csillagok, a bolygók világa, 
sokat álmodozunk róla, igazi rejtély és izga-
lom. Miután betekintést nyerünk ebbe a va-
rázslatos világba, teleszkópokban is meg-
nézhetjük, hogy milyen is a csillagos égbolt.

 A kiállítást Gere Péter martfűi történész, a 
Tiszazugi Földrajzi Múzeum munkatársa nyi-
totta meg. Az ő és munkatársai segítségével 
érkezett Martfűre ez az érdekes és látványos 
tárlat.

A Tiszazugi Földrajzi Múzeum munkatár-
sai az elmúlt évben felvették a kapcsolatot 
Bagi László csillagfotóssal és rajta keresztül 
a most kiállító asztrofotós baráti körrel. Az el-
múlt év végén a múzeumnak sikerült besze-
rezni egy nagy teljesítményű távcsövet is, 
amellyel nyomon követhették a látványos 
napfogyatkozást, és részesei lehettek több 
csillagászati észlelésnek is.

A megnyitón az alkotók is örömmel be-
széltek a csillagászatról, az asztrofotózásról, 
a csillaghalmazokat, galaxisokat, csillagké-
peket megörökítő képekről és azok elkészí-
tési módjáról.

– A képek különleges technikával készül-
nek, mely során speciális távcsövekkel, aszt-
rográfokkal, hosszú expozíciós idők segítsé-
gével az égen lévő, szabad szemmel látha-
tatlan kis csodákat megörökítjük – hallhattuk 
Bagi László asztrofotóstól.

A kiállítás megtekintését követően az 
asztrofotós baráti közösség rendhagyó csil-
lagászati bemutatót tartott az intézmény tera-
szán, mely során az érdeklődők teleszkóp 
segítségével fedezhették fel a sarkcsillagot, 
csillagképeket rajzoltak az égboltra és a vi-
lágűr fotózásának rejtelmeibe is betekinthet-
tek.                                   Herbály Jánosné

Csillagászati bemutató
és asztrofotó kiállítás
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